

ကြီးမားသော အကျိုးကို ရနိုင်
အကြောင်းတစ်ခုကြောင့် ငယ်စဉ်က ကုသလို
ကောင်းမှုပြုရန် မေ့လျော့နေခဲ့သော်လည်း
နောင်ကြီးပြင်းလာသောအခါ သူတော်ကောင်း
ပညာရှိတို့၏ အဆုံးအမကိုရ၍ မမေ့မလျော့ဘဲ
ကောင်းမှုကုသိုလ်ပြုခြင်းဖြင့် ကြီးမားသော
မဂ်ဖိုလ်အကျိုးကိုရနိုင်၏။ ထိုသို့ပြုနိုင်ခြင်းကို
မြတ်စွာဘုရားသည် ချီးမွမ်းတော်မူ၏။
လောကဝင်(ဓမ္မပဒ-၁၇၂)

စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် Myanmar Entrepreneurship Summit 2019 အခမ်းအနား ကျင်းပ

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြား

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၆
မြန်မာနိုင်ငံ လူငယ်စွန့်ဦးတီထွင်
လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း (MYEA) က
ကြီးမားကျင်းပသည့် စတုတ္ထအကြိမ်
မြောက် Myanmar Entrepreneurship Summit 2019 အခမ်းအနားကို
ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့
သာကေတမြို့နယ်ရှိ Fortune Plaza
၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ
ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်
တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြား
သည်။



တက်ရောက်
အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စု
ဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဦးကျော်တင်
ဆွေ၊ ဦးမင်းသူ၊ ဦးဝင်းခိုင်၊ ဒေါက်တာ
သန်းမြင့်၊ ဒေါက်တာမြင့်ထွေး၊
ဦးသောင်းထွန်းနှင့် ဦးကျော်တင်၊
တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်များဖြစ်ကြ
သည့် ဦးမြိုးမင်းသိန်း၊ ဦးလှမိုးအောင်
နှင့် ဦးဝင်းသိန်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီး
ဦးအောင်လှထွန်း၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့်
ပြည်နယ်များမှ ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်
ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ
ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှု
လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်မှ တာဝန်
ရှိသူများ၊ နိုင်ငံခြားသံရုံးများမှ
သံအမတ်ကြီးများနှင့် သံတမန်များ၊
စီးပွားရေးမိတ်ဖက် အဖွဲ့အစည်းများ၊
မြန်မာနိုင်ငံ လူငယ်စွန့်ဦးတီထွင်
လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းမှ တာဝန်ရှိသူ
များနှင့် အသင်းသားများ၊
ပြည်တွင်း ပြည်ပ အသိပညာရှင်၊
အတတ်ပညာရှင်များ၊ တိုင်းဒေသကြီး
နှင့် ပြည်နယ်များမှ စီးပွားရေးလုပ်ငန်း
ရှင်များနှင့် ဖိတ်ကြားထားသော
ဧည့်သည်တော်များ တက်ရောက်ကြ
သည်။ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ *

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် Myanmar Entrepreneurship Summit 2019 တွင် ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။

<p>မြေမုန် ယနေ့ ဖတ်စရာ</p> <p>အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ၁၇၀၀ ကျော် ဖန်တီးပေးနိုင်မည့်လုပ်ငန်းများ မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်က ခွင့်ပြု</p> <p>စာမျက်နှာ » ၇</p>	<p>ရောဂါပိုးများ၏ မျိုးဗီဇအစီအစဉ် အပြည့်အစုံကို စစ်ဆေးဖော်ထုတ်နိုင်သည့် နောက်ဆုံးပေါ် အဆင့်မြင့်ဆေးပစ္စည်းကိရိယာ လှူဒါန်းပေးအပ်ပွဲ ကျင်းပ</p> <p>စာမျက်နှာ » ၉</p>	<p>ဆေးတက္ကသိုလ်များတွင် စတင်ပြောင်းလဲသင်ကြားတော့မည့် ဘွဲ့ကြိုသင်ရိုးညွှန်းတမ်းအသစ်အကြောင်း</p> <p>ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၂၁</p>
--	--	--

FDA ထောက်ခံချက်အမှတ် - 1907 PC 0040
ဆက်သွယ်ရန်ရုန်း - ၀၉ ၃၄၆၀၉၇၇၃၃၊ ၀၉ ၆၈၀၀၀၀၆၇၊ Email- dentomec.ygn@gmail.com
STARMART nine mile showroom - (၉)မိုင်၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့နယ်၊ ၀၉ - ၃၀၆၆၀၁၀၀၊ ၀၁၉၆၆၉၇၃၃၊ ၀၁၉၆၆၉၇၃၃

24 Hours Whitening

“သွားများအစဉ်ကျန်းမာအောင် DENTOMEC ကိုအောင်”

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီအစည်းအဝေး(၅၇ / ၂၀၁၉) ကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၆	အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။	(ခ) ဦးထွန်းထွန်းဟိန်၊ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ ဦးအေးသာအောင်၊ ပူးပေါင်းကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး၊ ဒေါက်တာမြတ်ဉာဏ စိုး တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး၊ ဦးဌေးဝင်း	အောင်(ခ)ဦးပြီးချိုအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် နိုင်ငံရေးပါတီများမှ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တပ်မတော်သား လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန် ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။
------------------------	----------------------------	--	---

မြောက်

လွဲမှားစွာပုံဖော်မှု ပြတ်သားစွာကန့်ကွက်

၂၀၁၉ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့က နယူးယောက်မြို့ ကုလသမဂ္ဂ ဌာနချုပ်၌ ကျင်းပခဲ့သော (၇၄)ကြိမ်မြောက် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံ တတိယကော်မတီ (လူမှုရေး၊ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကော်မတီ) အစည်းအဝေးတွင် မြန်မာ၊ အီရန်၊ ယူကရိန်း၊ ဆီးရီးယားနှင့် ကိုရီးယားဒီမိုကရက်တစ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံတို့နှင့် သက်ဆိုင်သည့် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအား ဦးတည်ချမှတ်သော ဆုံးဖြတ်ချက်အဆို (မူကြမ်း) (၅) ခုကို အရေးယူဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

အိုအိုင်စီနှင့် အီးယူတို့ပူးတွဲတင်သွင်းသော နိုင်ငံရေးအရ ဖိအားပေးသည့် မြန်မာနိုင်ငံနှင့်စပ်လျဉ်းသောဆုံးဖြတ်ချက်အဆို(မူကြမ်း)ကို ကုလသမဂ္ဂအိုင်ရာ မြန်မာအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်/သံအမတ်ကြီးက ဆုံးဖြတ်ချက်အဆို (မူကြမ်း)အား အရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုမီ အထွေထွေမိန့်ခွန်းနှင့် မဲခွဲဆုံးဖြတ်ပြီးနောက် မဲရလဒ်အပေါ် ပြတ်ပြတ်သားသား ကန့်ကွက် တုံ့ပြန်ပြောကြားခဲ့သည်။

အထွေထွေမိန့်ခွန်းတွင်ပါသည့် အဆိုမူကြမ်းသည် အများသိထားကြပြီးဖြစ်သည့် သိမ်မွေ့နက်နဲရှုပ်ထွေးသော ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စကို ဆိုးဆိုးရွားရွား လွဲမှားစွာပုံဖော်ထားသည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စသည် ဘာသာရေးဆိုင်ရာ ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခြင်း၊ပြဿနာမဟုတ်သကဲ့သို့ အသိုက်အဝန်းတစ်ခုကို နိုင်ငံအတွင်းမှ မောင်းထုတ်လိုက်သည့် လုပ်ရပ်မျိုးလည်း မဟုတ်ပေ။ ပြဿနာသည် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော်ရွှေ့ပြောင်းမှု၊ ဆင်းရဲမှု၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် လုံခြုံရေးလျော့ရမှု စသည်တို့အပါအဝင် ရှုပ်ထွေးသည့် နိုင်ငံရေးနှင့် စီးပွားရေးအရင်းခံအကြောင်းတရားဖြစ်ရာ ယင်းကို မမေ့မိဋ္ဌာန် ကျကျ မလေ့လာဘဲ လွဲမှားစွာပုံဖော်ထားသည့် အိုအိုင်စီနှင့် အီးယူတို့၏ တတိယကော်မတီသို့တင်သွင်းသော နိုင်ငံရေးအရ ဖိအားပေးသည့် ဆုံးဖြတ်ချက်အဆို (မူကြမ်း)ကို မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ပြတ်ပြတ်သားသားကန့်ကွက် ရမည်သာဖြစ်သည်။

အုပ်စုတူနိုင်ငံအချို့က ၎င်းတို့၏ နိုင်ငံရေးလိုအပ်အတွက် ၎င်းတို့ သဘောမတူသည့်နိုင်ငံများအပေါ် အုပ်စုလိုက် ဖိအားပေး၊ အုပ်စုလိုက် မဲပေးသော အသုံးချသည့်အလေ့အထကို မရိုးနိုင်အောင် အကြိမ်ကြိမ်တွေ့ခဲ့ရပြီးဖြစ်သည်။ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား လူ့အခွင့်အရေးကိုအကြောင်းပြု၍ ခွဲခြားဆက်ဆံသည့် လုပ်ဆောင်မှုသည် နိုင်ငံများ၏ အချုပ်အခြာအာဏာ တန်းတူညီမျှမှုရှိရမည်ဆိုသည့်အချက်ကို စောင့်ထိန်းလိုက်နာမှုမရှိခြင်း၊ မျှတမှုနှင့် သမာသမတ်ကျမှုမရှိခြင်း၊ စံနှုန်းနှစ်မျိုးဖြင့် ခြင်းချက်ထားသည့် မူဝါဒကိုကျင့်သုံးခြင်း၊ ပစ်မှတ်ထား ရွေးချယ်ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ကို လုပ်ဆောင်နေခြင်းပင်ဖြစ်သည်။

တတိယကော်မတီအနေဖြင့် နိုင်ငံငါးနိုင်ငံအပေါ် မည်သို့ပင်ဖိအားပေး ဆုံးဖြတ်စေကာမူ ဖိနှိပ်ခံရသော နိုင်ငံများအနေဖြင့် ၎င်းတို့နိုင်ငံ၊ ၎င်းတို့ အစိုးရ၊ ၎င်းတို့မူဝါဒများနှင့်အညီ ခိုင်ခိုင်မာမာ ရပ်တည်တုံ့ပြန်ကြမည်သာ ဖြစ်သည်။ အဆိုးမြင်စေရန် မမှန်မကန်ပုံဖော်ထားသည့် စိတ်ကြိုက် အာဘော်တွင် မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရ၏ ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စအပေါ် အင်တိုက်အားတိုက် ကြိုးပမ်းဖြေရှင်းဆောင်ရွက်မှုများကို လျစ်လျူရှုထားသော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရအနေဖြင့် မိမိတို့၏ ဆောင်ရွက်ဖွယ်ရာကိစ္စများကို စိတ်ရင်းစေတနာမှန်ကန်စွာဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားပေ လိမ့်မည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတကာ၏စွပ်စွဲချက်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ဇွတ်အတင်း ငြင်းပယ်တုံ့ပြန်နေခြင်း မဟုတ်ဘဲ ပြည်ပမှ ယုံကြည်စိတ်ချရသူများပါဝင်သည့် သီးခြားလွတ်လပ်သော စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးကော်မရှင် (ICOE) ကိုဖွဲ့စည်း၍ စုံစမ်းစစ်ဆေးနေဆဲ ဖြစ်ပြီး တပ်မတော်အနေဖြင့်လည်း စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးခုံရုံးဖြင့် ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်နေသည်။ ပေါ်ထွက်လာမည့် တွေ့ရှိချက်များအပေါ် ထိုက်သင့်သည့် ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်မှုသည်သာ မှန်ကန်သည့် လုပ်ဆောင်မှုဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံအပေါ်တွင် ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ နိုင်ငံရေးအရ ဖိအားပေးခြင်း၊ ပစ်မှတ်ထားဖိနှိပ်ခြင်းဖြစ်သည့် မည်သည့်ဆုံးဖြတ်ချက်မျိုးကိုမဆို မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ပြတ်ပြတ်သားသား ဆန့်ကျင်ကန့်ကွက် တုံ့ပြန်သွားရမည်သာ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ကလေးစာပေပွဲတော်(ကျိုက်လတ်)စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်

ကျိုက်လတ် နိုဝင်ဘာ ၁၆
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏စီစဉ်မှုဖြင့် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ အခြေခံပညာဦးစီးဌာနနှင့် ခရိုင်၊ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသော ကလေးစာပေပွဲတော်(ကျိုက်လတ်) စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။

(ကျိုက်လတ်)တွင် နှစ်ရက်တိုင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်သည်။

ကလေးစာပေပွဲတော်တွင် ပုံပြော၊ ကဗျာရွတ်၊ ကျပန်းစကားပြော၊ စာပေဟောပြောပွဲနှင့် စာပေဆွေးနွေးပွဲ၊ စကားပြော၊ ပန်းချီဆေးရောင်ခြယ်၊ စကားပုံဆက်၊ အရုပ်ဆက်၊ အိမ်ဆောက်ကစားနည်းများ၊ ဂိမ်းကစားနည်းများ၊ ထူးချွန်ထင်ရှား ဧရာဝတီတိုင်းသားများပြခန်း၊ အသိပညာပေးပြခန်းများ၊ ကလေးစာဖတ်ခန်းနှင့် စာအုပ်အရောင်းဆိုင်များပါဝင်ပြီး ကလေးစာပေပွဲတော်(ကျိုက်လတ်) သို့ မည်သူမဆို လာရောက်ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

လာရောက်ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်

ကလေးစာပေပွဲတော်(ကျိုက်လတ်)ကို နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရက်မှ ၁၉ ရက်အထိ နေ့စဉ် နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံ

မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)

Facebook ၏ လူမှုကွန်ရက်ဆိုင်ရာ စံနှုန်းများ

(၃) အနိုင်မကျင့်ရ၊ မနှောင့်ယှက်ရ

Facebook သည် အနိုင်ကျင့်ခြင်း သို့မဟုတ် အရှက်ခွဲခြင်းကို လုံးဝသည်းမခံပါ။ အသုံးပြုသူများအား အများနှင့်ဆိုင်သော အကြောင်းအရာ ကိစ္စရပ်များကို လွတ်လပ်စွာပြောဆိုခွင့်ပေးထားပါသည်။ သို့သော် ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးအပေါ်၌ နိုင်ထက်စီးနင်းနှောင့်ယှက်ခြင်းများအပေါ် တိုင်ကြားချက်များအား အရေးယူပါသည်။



(၄) အမုန်းစကားမပြောရ

တစ်ပါးသူ၏ လူမျိုး၊ နိုင်ငံ၊ ဘာသာရေး၊ ဒေသ၊ ကျား/မ လိင်ကွဲပြားမှု၊ လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာခံယူမှု၊ မသန်စွမ်းသူများနှင့် နာတာရှည်ရောဂါဖြင့် ကျန်းမာရေးချို့တဲ့နေသူများကို အကြောင်းမဲ့ဖြစ်စေ၊ ထိခိုက်နာကျင်စေလိုသောကြောင့် ဖြစ်စေ တိုက်ရိုက်တိုက်ခိုက်သော အမုန်းစကားများကို facebook မှ ပယ်ဖျက်ပါသည်။

သင့်စီးပွားရေး အောင်မြင်ဖို့ ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ကြော်ငြာဖို့

MYANMAR Digital News
Presented by NPE
www.mdn.gov.mm

မြောက်

စာတည်းမှူးချုပ် - ဦးဝင်းရွှေ
စာတည်းမှူး - ဦးဝင်းနိုင်
စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း

သတင်းထောက်များ - ဦးမြင့်စိုး
ဘာသာပြန်စာတည်းများ - ဦးဇော်ဝင်း၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော်
အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊ ဦးသက်ထွေး၊ ဦးကိုမင်း

အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ - ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဒေါ်စန်းယုညို၊ ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်၊ ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဦးအေးမင်းသူ၊ ဒေါ်မာမာစိုး၊ ဦးခင်မောင်ဝင်း

*** ရှေးဦးစွာ** မြန်မာနိုင်ငံ လူငယ်စွန့်ခွါးတီထွင်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း (MYEA) မှ ဆုရလူငယ်များအကြောင်း ရိုက်ကူးထားသည့် ဗီဒီယိုမှတ်တမ်းကိုပြသပြီး အကယ်ဒမီ ဓိရာမိရီဦးစီးသည့် ဂီတကဗျာအဖွဲ့နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ လူငယ်စွန့်ခွါးတီထွင်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း (MYEA) မှ လူငယ်များက MYEA Theme Song ဖြစ်သည့် အောင်မြင်သောခရီးတေးသီချင်းဖြင့် သီဆိုကပြ ဖျော်ဖြေကြသည်။

ယုံကြည်မှုနဲ့ အားပေးခဲ့
ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် "ဒီနေ့ကျင်းပတဲ့ အခမ်းအနားဟာ မြန်မာနိုင်ငံ လူငယ်စွန့်ခွါးတီထွင်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းရဲ့ စတုတ္ထအကြိမ် ညီလာခံဖြစ်ပါတယ်။ အရင်ကျင်းပခဲ့တဲ့ အခမ်းအနား သုံးကြိမ်ကိုလည်း ကျွန်မ နှစ်စဉ်တက်ရောက်ခဲ့ပါတယ်။ ကျွန်မတို့ လူငယ်တွေရဲ့ စွမ်းဆောင်ရည်တွေအပေါ် အပြည့်အဝ ယုံကြည်မှုနဲ့ အားပေးခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

မနှစ်က နေပြည်တော်မှာ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ အခမ်းအနားမှာ လူငယ်တွေအနေနဲ့ နိုင်ငံကို အေးချမ်းသာယာအောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေတဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်တွေမှာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြဖို့ အထူးသဖြင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရနဲ့ ပုဂ္ဂလိက စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်တွေ လက်တွဲပြီး ဟန်ချက်ညီညီနဲ့ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းတွေမှာ အတူတကွ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ဖို့၊ ဒီလို လုပ်ဆောင်ရာမှာလည်း တိုးတက်နေတဲ့ နည်းပညာတွေကိုအခြေခံပြီး နိုင်ငံကို ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ကြိုးစားကြဖို့အပြင် ထုံးတမ်းအစဉ်အလာအရ တန်ဖိုးထားခဲ့ရတဲ့ အလေ့အထတွေကိုလည်း ထိန်းသိမ်းပြီး ခေတ်နဲ့အညီ တီထွင်ကြံဆလုပ်ကိုင်နိုင်ဖို့ကို တိုက်တွန်းခဲ့ပါတယ်။ လူငယ်တွေမှာ ကျွန်မတို့ လူကြီးတွေထက် ပိုမိုဆန်းသစ်တဲ့ အတွေးအခေါ်တွေ၊ တီထွင်ဖန်တီးမှုတွေ၊ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကြံ့ခိုင်မှုတွေရှိပါတယ်။ ဒါပေမယ့်လည်း ကျွန်မတို့က အတိတ်ကတန်ဖိုးရှိတဲ့ ကိစ္စတွေကိုလည်း မေ့လို့မဖြစ်ပါဘူး။ ဒါကြောင့် ကျွန်မတို့ရဲ့ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအစဉ်အလာတွေထဲက ကောင်းနိုးရာရာတွေကို ရွေးပြီးတော့ ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းရမှာကို ကျွန်မ အမြဲအထူးတိုက်တွန်းချင်ပါတယ်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် Myanmar Entrepreneurship Summit 2019 အခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

နိုင်ငံဖို့ ရည်ရွယ်ခဲ့ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်ကြီး ရေရှည်ငြိမ်းချမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် နောင်အနာဂတ် ခေါင်းဆောင်များဖြစ်လာမယ့် လူငယ်မျိုးဆက်သစ်တွေဟာ တစ်ခေတ်ထက်တစ်ခေတ် ပိုမိုထူးချွန်ထက်မြက်စွာနဲ့ တွေ့ကြုံရမယ့် စိန်ခေါ်မှုတွေကို ကျော်လွှားနိုင်ဖို့ အရေးကြီးလှပါတယ်။ ကျွန်မ ဒီနေရာမှာ လူငယ်ခေါင်းဆောင်တွေကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ဖို့ကို အဓိကထားစေချင်ပါတယ်။ အခုခေတ်မှာ အားလုံးက ခေါင်းဆောင်ပဲ လုပ်နေကြတယ်။ ကျွန်မ ခဏခဏပြောပါတယ်။ အားလုံးက ခေါင်းဆောင်လုပ်လို့ရှိရင် နောက်က ဘယ်သူက လိုက်မှာလဲ။ ဒါကြောင့်မို့ အားလုံးတန်းတူညီတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့၊ လက်တွဲပြီးတော့ ချိတ်ကိုင်နိုင်ဖို့ဆိုတာ ခေါင်းဆောင်လုပ်ချင်တဲ့စိတ်ထက် အင်မတန်မှ ပိုပြီး အရေးကြီးပါတယ်လို့ ကျွန်မ ဒါကိုသတိပေးချင်ပါတယ်။

ဒါကြောင့် လူငယ်ရေးရာမူဝါဒကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလမှာ ချမှတ်ခဲ့ပြီး ဒီလူငယ်မူဝါဒရဲ့ ရည်ရွယ်ချက်တွေထဲမှာ လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ်တွေကို နိုင်ငံထဲမှာရှိတဲ့ မူဝါဒတွေ၊ မဟာဗျူဟာစီမံကိန်းတွေမှာ ထည့်သွင်းနိုင်ဖို့၊



အနားမှာ လူငယ်တွေအနေနဲ့ နိုင်ငံကို အေးချမ်းသာယာအောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေတဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်တွေမှာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြဖို့၊ အထူးသဖြင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရနဲ့ ပုဂ္ဂလိက စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်တွေ လက်တွဲပြီး ဟန်ချက်ညီညီနဲ့ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းတွေမှာ အတူတကွ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ဖို့၊ ဒီလို လုပ်ဆောင်ရာမှာလည်း တိုးတက်နေတဲ့ နည်းပညာတွေကိုအခြေခံပြီး နိုင်ငံကို ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ကြိုးစားကြဖို့အပြင် ထုံးတမ်းအစဉ်အလာအရ တန်ဖိုးထားခဲ့ရတဲ့ အလေ့အထတွေကိုလည်း ထိန်းသိမ်းပြီး ခေတ်နဲ့အညီ တီထွင်ကြံဆလုပ်ကိုင်နိုင်ဖို့ကို တိုက်တွန်းခဲ့ပါတယ်။ လူငယ်တွေမှာ ကျွန်မတို့ လူကြီးတွေထက် ပိုမိုဆန်းသစ်တဲ့ အတွေးအခေါ်တွေ၊ တီထွင်ဖန်တီးမှုတွေ၊ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကြံ့ခိုင်မှုတွေရှိပါတယ်။ ဒါပေမယ့်လည်း ကျွန်မတို့က အတိတ်ကတန်ဖိုးရှိတဲ့ ကိစ္စတွေကိုလည်း မေ့လို့မဖြစ်ပါဘူး။ ဒါကြောင့် ကျွန်မတို့ရဲ့ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအစဉ်အလာတွေထဲက ကောင်းနိုးရာရာတွေကို ရွေးပြီးတော့ ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းရမှာကို ကျွန်မ အမြဲအထူးတိုက်တွန်းချင်ပါတယ်။

နိုင်ငံတကာနဲ့ ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်ပြီး ရင်ပေါင်တန်းနိုင်တဲ့ လူငယ်တွေ ပေါ်ထွက်လာစေဖို့ စတုတ္ထအချက်တွေကို ပါဝင်အောင် ထည့်သွင်းရေးဆွဲခဲ့ပါတယ်။

လူငယ်တွေရဲ့စွမ်းအားကို အပြည့်အဝယုံကြည်
ကျွန်မတို့ အစိုးရအနေနဲ့ ကိုယ့်နိုင်ငံက လူငယ်တွေရဲ့ စွမ်းအားကို အပြည့်အဝယုံကြည်ပါတယ်။ အစိုးရက အားပေးရမယ့်အပိုင်းတွေမှာလည်း မူဝါဒပိုင်း၊ လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော်ရမယ့်အပိုင်း အားလုံးမှာ ရှုထောင့်စုံက ကူညီပံ့ပိုးပေးနေပါတယ်။ တစ်ဖက်မှာလည်း စီးပွားရေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်တဲ့ အငယ်စား၊ အသေးစား၊ အလတ်စားလုပ်ငန်းတွေအတွက် လွယ်ကူချောမွေ့အောင် ဆောင်ရွက်ပေးနေသလို စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတစ်ခုလုံး လွယ်လွယ်ကူကူချောချောမွေ့မွေ့ ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့လည်း လုပ်ဆောင်နေပါတယ်။

ဒါကြောင့်လည်း မကြာသေးခင်က ထုတ်ပြန်ခဲ့တဲ့ ကမ္ဘာ့ဘဏ်ရဲ့ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွက် စီးပွားရေးလုပ်ကိုင်ရာတွင် လွယ်ကူချောမွေ့မှုအရှိဆုံး နိုင်ငံစာရင်းမှာ မြန်မာနိုင်ငံက အတိုးတက်ဆုံးနိုင်ငံ ၂၀ စာရင်းမှာ ပါဝင်ခဲ့သလို အထူးသဖြင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတစ်ခု စတင်လုပ်ကိုင်ဖို့ လွယ်ကူစေတဲ့အဆင့်မှာ ကျွန်မတို့ စတင်တာဝန်ယူခဲ့တဲ့ ၂၀၁၆ ခုနှစ်က အဆင့် ၁၆၀ ရှိခဲ့ရာကနေ လက်ရှိမှာအဆင့် ၇၀ အထိ သိသိသာသာ မြင့်တက်ခဲ့တာတွေရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံဟာ အာဆီယံနိုင်ငံတွေထဲမှာ စီးပွားရေး

စတင်လုပ်ကိုင်ရာမှာ အလွယ်ကူဆုံးအဆင့် စတုတ္ထအဆင့်မှာ ရှိနေပါတယ်။ ဒါပေမယ့်လည်း တိုးတက်ဖို့က အများကြီး လိုပါသေးတယ်။

ကျွန်မတို့နိုင်ငံမှာ နိုင်ငံတော်က ချမှတ်ထားတဲ့ စီးပွားရေးမူဝါဒနဲ့သာမက ကုလသမဂ္ဂကချမှတ်ထားတဲ့ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွေနဲ့ ကိုက်ညီပြီးတော့ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး အစီအစဉ်တွေပါရှိတဲ့ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက်ညီသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုစီမံကိန်း (Myanmar Sustainable Development Plan - MSDP) ကိုလည်း ရေးဆွဲချမှတ်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ အခုဆိုရင် ဒီအမျိုးသားစီမံကိန်းကို အစိုးရပုဂ္ဂလိက သာမက နိုင်ငံတကာက ဖွံ့ဖြိုးရေးအကူအညီပေးနေတဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ပူးပေါင်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

စိန်ခေါ်မှုတွေကို ကြိုတင်မျှော်မှန်းပြင်ဆင်
ဒီနေ့ကျင်းပတဲ့ အခမ်းအနား ဦးတည်ချက်ဖြစ်တဲ့ စွန့်ခွါးတီထွင်မှု ၃ သမဝ - ၂ ရာစုနဲ့ လိုက်လျောညီထွေမှုရှိအောင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ပြင်ဆင်ခြင်း (Entrepreneurship 4.0 - Adapting Businesses for the 21st Century) ဆိုတာကိုကြည့်ရင် ၂၀ ရာစုအတွက် လူငယ်မျိုးဆက်သစ်အပါအဝင် စီးပွားရေးနယ်ပယ်တစ်ခုလုံးအတွက် စိန်ခေါ်မှုတွေကို ကြိုတင်မျှော်မှန်းပြင်ဆင်တဲ့ ရည်ရွယ်ချက်အဖြစ် တွေ့ရပါတယ်။ ဒါ့အပြင် ပါဝင်ဆွေးနွေးတဲ့ အစီအစဉ်တွေထဲမှာ ဒီနေ့ နိုင်ငံတကာစီးပွားရေးလောကမှာ စွန့်ခွါးတီထွင်လုပ်ငန်းရှင်ဘဝနဲ့ အောင်မြင်နေကြတဲ့ လုပ်ငန်းရှင်တွေရဲ့ အတွေ့အကြုံတွေကို သာမက ပြည်တွင်းက အောင်မြင်နေတဲ့လုပ်ငန်းရှင်တွေရဲ့ အတွေ့အကြုံတွေကိုလည်း အသိအမြင် ဖလှယ်ခွင့်ရမှာဖြစ်လို့ အထူးကောင်းမွန်အကျိုးရှိတဲ့ အစီအစဉ်တွေ ဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်မတို့ မြန်မာလူငယ်တွေက ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက်မြို့မှာ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ အာဆီယံခေါင်းဆောင်များ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးနဲ့ အာဆီယံစီးပွားရေး-ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ထိပ်သီးအစည်းအဝေး (ASEAN Leaders Summit and

ASEAN Business & Investment Summit 2019) မှာ အာဆီယံ စီးပွားရေးထူးချွန်ဆု ၂၀၁၉ (ASEAN Business Award 2019)အတွက် ဒစ်ဂျစ်တယ်စနစ်ဆောင်ရွက်တဲ့ အငယ်စား၊ အသေးစားနဲ့ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းထူးချွန်ဆု (Digitalised MSME Award-Winner)နဲ့ လုပ်ငန်းစတင်ထူထောင်မှုနဲ့ တီထွင်ဆန်းသစ်လုပ်ငန်းထူးချွန်ဆု (Startup & Innovation Driven Entrepreneur Winner)ကို ရယူပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါ့အပြင်လည်း များစွာဂုဏ်ယူပါတယ်။ နောင်နှစ်တွေမှာလည်း ဒီလိုဆုတွေသာမက အခြားဆုတွေကိုလည်း နိုင်ငံအတွက်ရအောင် ကြိုးစားကြဖို့ တိုက်တွန်းလိုပါတယ်။ တကယ့် ကျွန်မတို့အားလုံးရနိုင်တဲ့ အကောင်းဆုံးဆုကတော့ မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ ရေရှည်တည်တံ့တဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီဟာကိုတော့ ကျွန်မတို့ မျက်ခြည်မပြတ်ဖို့က အရေးကြီးပါတယ်။

ပိုမိုတိုးတက်ကြိုးစားဆောင်ရွက်
ယနေ့အခမ်းအနားမှာ မြန်မာနိုင်ငံ စွန့်ခွါးတီထွင်လူငယ်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းကနေ လူငယ်လုပ်ငန်း စတင်ထူထောင်သူထူးချွန်ဆု (Young Startup Award)၊ လူငယ်စွန့်ခွါးတီထွင်လုပ်ငန်း ထူးချွန်ဆု (Young Entrepreneurs Award)၊ လူမှုအကျိုးပြုလုပ်ငန်းရှင် ထူးချွန်ဆု (Social Enterprise Award)၊ အားလုံးပါဝင်အောင် စွမ်းဆောင်နိုင်သည့် စီးပွားရေးထူးချွန်ဆု (Inclusive Business Award)၊ နည်းပညာ တီထွင်ဆန်းသစ်လုပ်ငန်းထူးချွန်ဆု (Technopreneurship Award) စတဲ့ ဆုအမျိုးအစား ငါးခု ချီးမြှင့်သွားမယ်လို့ သိရှိရပါတယ်။ ပေးတဲ့ဆုအမျိုးအစားတွေဟာ လူငယ်တွေ လက်ရှိဆောင်ရွက်နေတဲ့ လုပ်ငန်းတွေကို ပိုမိုတိုးတက်ကြိုးစားဆောင်ရွက်အောင် တွန်းအားပေးတဲ့ဆုတွေ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဆုတွေကို ရရှိမယ့် လူငယ်တွေအတွက်လည်း ကြိုတင်ပြီး ဂုဏ်ပြုပါတယ်။

ဒါပေမယ့် ကျွန်မ ဆုရတဲ့သူတွေကိုလည်း အားပေးချင်ပါတယ်။ ဆုရတယ်ဆိုတာ အောင်မြင်မှုတစ်ခုကို အသိအမှတ်ပြုတာဖြစ်ပါတယ်။

လူငယ်ခေါင်းဆောင်တွေကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ဖို့ကို အဓိကထားစေချင်ပါတယ်။ အခုခေတ်မှာ အားလုံးက ခေါင်းဆောင်ပဲလုပ်နေကြတယ်။ ကျွန်မ ခဏခဏပြောပါတယ်။ အားလုံးက ခေါင်းဆောင်လုပ်လို့ရှိရင် နောက်က ဘယ်သူက လိုက်မှာလဲ။ ဒါကြောင့်မို့ အားလုံးတန်းတူညီတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့၊ လက်တွဲပြီးတော့ ချိတ်ကိုင်နိုင်ဖို့ဆိုတာ ခေါင်းဆောင်လုပ်ချင်တဲ့စိတ်ထက် အင်မတန်မှ ပိုပြီးအရေးကြီးပါတယ်။

ပြည်တွင်းရေးရာ



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် မြန်မာနိုင်ငံ လူငယ်စွန့်ဦးတီထွင်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း (MYEA)မှ လူငယ်များနှင့် တွေ့ဆုံစဉ်။

* စာမျက်နှာ ၃ မှ

လူတိုင်းလူတိုင်းဟာ ကိုယ့်ရဲ့ဘဝမှာ အောင်မြင်မှုရအောင်လို့ ကြိုးစားနိုင်ဖို့ အခွင့်အရေးတွေရှိပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အောင်မြင်မှုဆိုတာ ဘာလဲဆိုတာကို သေသေချာချာ စဉ်းစားဖို့လိုပါတယ်။ အောင်မြင်မှုဆိုတာ တခြားသူတွေ အပေါ်မှာ အောင်မြင်ခြင်းကို ခေါ်ဆိုခြင်းမဟုတ်ပါဘူး။ အဓိက အရေးကြီးဆုံး အောင်မြင်မှုက ကိုယ့်အပေါ်မှာ ကိုယ်အောင်မြင်ခြင်းကို ခေါ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့ ကျွန်မတို့ အားလုံးဟာ ကိုယ့်ရဲ့အားနည်းချက်တွေကို ကျော်လွှားနိုင်ဖို့ ဒီအားနည်းချက်တွေပေါ်မှာ အောင်မြင်ဖို့ အထူးအလေးထားပြီး ကြိုးစားဖို့ လိုပါတယ်။

အစဉ်တစိုက် အားပေး

နိဂုံးချုပ်အနေနဲ့ မှာချင်တာကတော့ လူငယ်လုပ်ငန်းရှင်တွေရဲ့ စွမ်းဆောင်ရည်နဲ့ အနာဂတ်ကို ကျွန်မတို့ အစိုးရက အပြည့်အဝယုံကြည်တဲ့အတွက် အစိုးရရဲ့ အစဉ်တစိုက် အားပေးမယ့် နိုင်ငံရေး သန့်ဋ္ဌာန် (Political Commitment) အခိုင်အမာ ချမှတ်ထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။

အနာဂတ်မှာ ကြုံတွေ့ရမယ့် စက်မှု 4.0 (Industrial 4.0) အတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်စရာရှိတာတွေကိုလည်း အာဆီယံနိုင်ငံတွေနဲ့အတူ မူဝါဒလုပ်ငန်းစဉ်တွေ ချမှတ်ပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေပါတယ်။

နိုင်ငံရဲ့ လူမှုစီးပွားရေးတစ်ခုလုံးကို တိုးတက်အောင် လုပ်ဆောင်သွားမယ့် မဟာဗျူဟာလုပ်ငန်းစဉ်ဖြစ်တဲ့ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက်ညီသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုစီမံကိန်း (Myanmar Sustainable Development Plan - MSDP) ကိုလည်း ရေးဆွဲချမှတ်

အကောင်အထည်ဖော်နေပြီ ဆိုတာကို ကျွန်မ ပြောပြီးသား ဖြစ်ပါတယ်။

စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေ လုပ်ကိုင်ရာမှာ စတင်ထူထောင် လုပ်ကိုင်တဲ့အဆင့်ကနေ စီးပွားရေးဝန်းကျင်တစ်ခုလုံး လုပ်သာကိုင်သာရှိတဲ့ လွယ်ကူချောမွေ့စေမယ့် အစီအမံတွေ ကိုလည်း စနစ်တကျ ချမှတ်ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။

အားလုံးအတူတူ လက်တွဲ

ဒါကြောင့် လူငယ်လုပ်ငန်းရှင်တွေအနေနဲ့ နိုင်ငံတည်ငြိမ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းတွေမှာ တီထွင်ဆန်းသစ်တဲ့ အတွေးအခေါ်တွေနဲ့ တက်တက်ကြွကြွ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပေးကြပါလို့ မေတ္တာရပ်ခံပါတယ်။ ဒါနဲ့ ကျွန်မ ဦးဆောင်အောင်ကို စမ်းပါတယ်။ ဒီခေတ်မှာရော အမျိုးသမီးတွေရဲ့ ရာခိုင်နှုန်း ဘယ်လောက်ရှိလဲလို့ပါ။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ကျွန်မ ပထမဦးဆုံး အခမ်းအနားမှာတုန်းက အမျိုးသမီးရာခိုင်နှုန်းက ၄၉ ရာခိုင်နှုန်းရှိတယ်လို့ သိရပါတယ်။ ဒုတိယနှစ်ကျတော့ ၅၀ ကျော်လာပြီ အခုလည်း ဆက်ပြီးတက်နေတယ်တဲ့။ သူက အဲဒီလိုပြောတော့ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်း နီးလာပြီလား မသိဘူး။ ကျွန်မ အမျိုးသားတွေအတွက် နည်းနည်းတော့ စိတ်ပူသွားတယ်။ ကျွန်မအနေနဲ့ အားလုံးကို တန်းတူညီတူ တိုးတက်စေချင်ပါတယ်။ ကျွန်မတို့အမျိုးသမီးတွေ ရှေ့ကနေပြီးတော့ လက်တွဲသွားဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။ လက်တွဲခြင်းဆိုတာ ရှေ့ကနေ ဦးဆောင်ခြင်းထက် နောက်ကလိုက်ခြင်းက ပိုပြီး အရေးကြီးပါတယ်။ တစ်ဦးနဲ့ တစ်ဦး လက်တွဲပြီးသွားရင် အလိုလို အင်အားတွေက ပြည့်လာတယ်။ မိတ်ဆွေနှစ်ဦး လက်တွဲသွားခြင်းဟာ တစ်ယောက်က အရှေ့မှာနေပြီး တစ်ယောက်

က နောက်က လိုက်တာနဲ့ ဘယ်လိုမှ မတူပါဘူး။ ချစ်ခြင်း မုန်းခြင်းကလည်း မတူပါဘူး။ ကျွန်မတို့ရဲ့ လူငယ်များ၊ အမျိုးသမီးများ၊ အမျိုးသားများအနေနဲ့ အားလုံးအတူတူ လက်တွဲပြီး ဟန်ချက်ညီညီနဲ့ ရှေ့ကိုတက်လှမ်းစေချင်ပါတယ်။

လက်ရှိနဲ့ အနာဂတ်မှာကြုံတွေ့ရမယ့် စိန်ခေါ်မှုတွေကို အခွင့်အလမ်းအဖြစ် အသုံးပြုပြီးတော့ နိုင်ငံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် အစိုးရနဲ့အတူ လက်တွဲဆောင်ရွက်နိုင်တဲ့ အင်အားတစ်ရပ်အဖြစ် ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်ကြပါလို့ တိုက်တွန်းလိုက်ပါတယ်"ဟု ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသူများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြပြီး ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ပြခန်းများအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် ဧည့်ခန်းမတွင် မြန်မာနိုင်ငံ လူငယ်စွန့်ဦးတီထွင်လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း (MYEA)မှ လူငယ်များနှင့်တွေ့ဆုံပြီး အားပေးစကားပြောကြားသည်။

မူဝါဒများ ရှင်းလင်းတင်ပြ

ယင်းနောက် အခမ်းအနားကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ အစိုးရနှင့် စွန့်ဦးတီထွင် လူငယ်လုပ်ငန်းရှင်များအကြား အမှန်တကယ် ချမှတ်ရမည့် မူဝါဒများအား ရှင်းလင်းတင်ပြခြင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံမှ စွန့်ဦးတီထွင် လူငယ်လုပ်ငန်းရှင်များကို နိုင်ငံတကာမှ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၊ နိုင်ငံတကာ အသိုင်းအဝိုင်းမှ သံအမတ်ကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် အောင်မြင်နေသော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များက ၎င်းတို့၏

အတွေ့အကြုံများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးမူဝါဒနှင့် Entrepreneurship Policy များကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခြင်း၊ မြန်မာစွန့်ဦးတီထွင် လူငယ်လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် ပြည်တွင်း လုပ်ငန်းရှင်များ၊ ပြည်ပမှ Investor များ၊ Customer များ ချိတ်ဆက်နိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်တွင် အောင်မြင်နေသော စွန့်ဦးတီထွင် လူငယ်လုပ်ငန်းရှင်များကို ဂုဏ်ပြုခြင်းအစီအစဉ်များ ဆောင်ရွက်ကြသည်။

ယနေ့အခမ်းအနားတွင် လုပ်ငန်းစတင်သူများ၏ ပြခန်းများ၊ 4th Myanmar Entrepreneurship Summit Award ဆုရရှိထားသူတို့၏ ပြခန်းများ၊ အသေးစား၊ အလတ်စားလုပ်ငန်းများ၊ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ညီနောင်အသင်းများ၏ ပြခန်းများကို စုံလင်စွာပြသထားသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ လူငယ်စွန့်ဦးတီထွင်လုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် စွန့်ဦးတီထွင်ဂေဟစနစ် တစ်ခု ပေါ်ပေါက်လာစေရန်၊ ပြည်တွင်းသာမက အာဆီယံဒေသများအပြင် တစ်ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ စွန့်ဦးတီထွင် ကွန်ရက်နှင့်ချိတ်ဆက်ပြီး ပြည်တွင်းမှ စွန့်ဦးတီထွင် လုပ်ငန်းရှင်များ ပြည်ပဈေးကွက်သို့ ထိုးဖောက်နိုင်ရန်၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ မြန်မာနိုင်ငံတွင် တာဝန်သိတတ်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ ပေါ်ပေါက်လာစေရန် အလုံးစုံပါဝင်နိုင်သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ (Inclusive Business)များနှင့် ပြည့်သူ့အကျိုးပြု စီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ ဖြစ်ပေါ်လာစေရန်အတွက် ရည်ရွယ်၍ Myanmar Entrepreneurship Summit 2019 အခမ်းအနားကို ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဦးကျော်တင့်ဆွေ၊ ဦးမင်းသူ၊ ဦးဝင်းခိုင်၊ ဒေါက်တာသန်းမြင့်၊ ဒေါက်တာမြင့်ထွေး၊ ဦးသောင်းထွန်း၊ ဦးကျော်တင်တို့ စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် Myanmar Entrepreneurship Summit 2019 အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

ဖြောင့်မတ်တည်ကြည်မှု လူငယ်စခန်း ၂/၂၀၁၉ မန္တလေးတွင် ဖွင့်လှစ်မည်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၆
အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးတွင် လူငယ်ထု ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် လူငယ်များအကြားတွင် ဖြောင့်မတ်တည်ကြည်မှု မြှင့်တင်ရေးတိုက်လှည့်ရေးရပ်ရွယ်၍ အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်သည် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကုလသမဂ္ဂ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် ဖြစ်မှု

ဆိုင်ရာရုံး၏ နည်းပညာအကူအညီဖြင့် "ဖြောင့်မတ်တည်ကြည်မှု" လူငယ်စခန်း ၂/၂၀၁၉ (Youth Integrity Camp 2/2019)အား မန္တလေးမြို့ပေါ်ရှိ တက္ကသိုလ်/ကောလိပ်ရှစ်ခု၊ စစ်ကိုင်းပညာရေး တက္ကသိုလ်နှင့် ပညာရေးကောလိပ်နှစ်ခု၊ မုံရွာ၊ မန္တလေးမြို့များရှိ ပညာရေးကောလိပ်နှစ်ခု၊ စုစုပေါင်း တက္ကသိုလ်/ကောလိပ် ၁၂ ခုတို့မှ ဆရာ

ဆရာမ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၃၀ ဦးဖြင့် မန္တလေးမြို့ရှိ ရွှေပြည်သာဟိုတယ်တွင် နိုဝင်ဘာ ၂၄ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ (၅)ရက်ကြာ သင်တန်းဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သင်တန်းတွင် ဖြောင့်မတ်တည်ကြည်မှုဆိုင်ရာ အသိပညာပြန့်ပွားရေးအတွက် အဂတိလိုက်စားမှုနှင့် သဘောသဘာဝများ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများ၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းနှင့်

ပတ်သက်၍ သိမှတ်ဖွယ်ရာများကို ပြည်တွင်းပြည်ပ ပညာရှင်များက ဆွေးနွေးပို့ချမည်ဖြစ်ပြီး ပြည်ပနိုင်ငံမှ လူငယ်အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့နှင့် တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်၍ အဂတိလိုက်စားမှုတိုက်ဖျက်ရေး အသိအမြင်များကို ဖလှယ်ကြမည်ဖြစ်သည်။ စခန်းသွင်းကာလအတွင်း နေ့ပိုင်းဘာသာရပ်များကို မန္တလေးရှိ ရွှေပြည်သာဟိုတယ်တွင် ဆွေးနွေးပို့ချပြီး ညနေပိုင်း လှုပ်ရှားဆောင်ရွက်မှုများကို မန္တလေးနည်းပညာတက္ကသိုလ်၌ ပြုလုပ်၍ စခန်းသွင်းနေထိုင်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား နော်ဝေနိုင်ငံ ဖရိုလန်းမြို့ရှိ မြို့တော်ဝန်နှင့် “ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ပန်းခြံ” ၏ အမှုဆောင်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သောအဖွဲ့ လာရောက်ဂါရဝပြု တွေ့ဆုံ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၆
နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား နော်ဝေနိုင်ငံ ဖရိုလန်းမြို့ရှိ မြို့တော်ဝန် Mr. Ove Gundersen နှင့် “ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ပန်းခြံ” ၏ အမှုဆောင်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ Salai Jhon Thang Tam Mang တို့ ဦးဆောင်သော အဖွဲ့ဝင်များသည် ယနေ့ညနေ ၃ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ ဗဟန်းမြို့နယ် တက္ကသိုလ်ရိပ်သာလမ်း ခြံအမှတ်(၅၄) နေအိမ်သို့ လာရောက်ဂါရဝပြုတွေ့ဆုံသည်။



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် နော်ဝေနိုင်ငံ ဖရိုလန်းမြို့ မြို့တော်ဝန်နှင့် “ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ပန်းခြံ” ၏ အမှုဆောင်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌတို့ ဦးဆောင်သော အဖွဲ့ဝင်များ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

ပန်းခြံတိုးချဲ့ပြင်ဆင်
ထို့သို့ လာရောက်ဂါရဝပြုတွေ့ဆုံစဉ် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်အား ဖရိုလန်းမြို့တော်ဝန်နှင့် ပန်းခြံ၏ အမှုဆောင်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌတို့က ပန်းခြံတိုးချဲ့ပြင်ဆင်တည်ဆောက်နေမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းတင်ပြကြပြီး နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ ဖရိုလန်းမြို့တော်ဝန်နှင့် ပန်းခြံ၏ အမှုဆောင်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌတို့သည် အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းများ အပြန်အလှန်ပေးအပ်ပြီး နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်အား အမှုဆောင်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌက ပန်းခြံဖြစ်စဉ်သမိုင်းအချက်အလက်စာအုပ်ကို ပေးအပ်သည်။

ဆုတောင်းမေတ္တာ စကားပြောကြား
ယင်းနောက် ပန်းခြံ၏အမှုဆောင်ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး Mr. Oeystein က ဆုတောင်းမေတ္တာစကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် ဖရိုလန်းမြို့တော်ဝန်နှင့် ပန်းခြံ၏အမှုဆောင်ကော်မတီ

ဥက္ကဋ္ဌတို့ ဦးဆောင်သောအဖွဲ့နှင့်အတူ နေအိမ်ခြံဝင်းအတွင်း မြန်မာ-နော်ဝေ ချစ်ကြည်ရေးအထိမ်းအမှတ် သစ်ပင်စိုက်ပျိုးကြသည်။

ငြိမ်းချမ်းရေး နိဒါန်းလုပ်ဆောင်မှု နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် နော်ဝေနိုင်ငံ ဖရိုလန်းမြို့ရှိ “ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ပန်းခြံ” အား ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်

ခဲ့ပြီး အဆိုပါပန်းခြံအား နော်ဝေနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း မစ္စတာ ရှုလ်မတ် နဲဘွန်ဒယ်ဗစ် ကိုယ်တိုင်တက်ရောက် ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။

ညီညွတ်မှုကို အမှတ်သင်္ကေတပြု အဆိုပါ ငြိမ်းချမ်းရေးပန်းခြံ ကနဦးစိတ်ကူးအရ လူသားတို့၏ မွေးရာပါ ညီညွတ်မှုကို အမှတ်သင်္ကေတပြုရန် အတွက် ပန်းခြံအတွင်း အထူးသစ်ပင် တစ်ပင်ကို မြန်မာနိုင်ငံမှ ငြိမ်းချမ်းရေး

နိဒါန်းလုပ်ဆောင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က စိုက်ပျိုးရန် စီစဉ်ခဲ့သည်။

အချို့သောဒေသခံများသည် ဤစိတ်ကူးနှင့်ပတ်သက်သည့် သတင်းကို ဖရိုလန်းမြို့တော်ဝန် သိရှိအောင် တင်ပြခဲ့ကြသည်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဧပြီလတွင် မြူနီစီပယ်အဖွဲ့က ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ငြိမ်းချမ်းရေးပန်းခြံဟု အမည်ပေးမည့် ပန်းခြံတည်ဆောက်ရန်

အတွက် Froland Verk Grand Garden ပန်းခြံတွင် မြေနေရာချထားပေးခဲ့သည်။

ငြိမ်းချမ်းရေးပန်းခြံ
ဒေသခံပြည်သူများက လုပ်အားဒါနပြုခဲ့ပြီးနောက် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇွန်လ ၁၉ ရက်တွင် ငြိမ်းချမ်းရေးပန်းခြံဟုလည်း ခေါ်ဆိုသည့် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ပန်းခြံကို တရားဝင်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားဖြင့် ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ ကိုယ်တစ်ပိုင်းပုံ ကြေးရုပ်တုကို ထင်ရှားသည့် နော်ဝေလက်မှုပညာရှင်က ထုလုပ်ခဲ့သည်။ တစ်ချိန်တည်းတွင် မြန်မာလက်မှုပညာရှင် ငယ်ဇော်က နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ ရုပ်တုကို အထူးဖန်တီးထုလုပ်ခဲ့ပြီး ၎င်းရုပ်တုကို ပန်းခြံဖွင့်ပွဲတွင် ပြသခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ဒုတိယသမ္မတမှ
အမှတ် ၄၀-၄၂ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဗဟိုဌာန ဧည့်ဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာ သင်တန်းကျောင်းအစည်းအဝေးခန်းမ၌ တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးအုန်းမောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဦးတင်မြင့်၊ ဦးအောင်ထူးနှင့် ဦးတင်လတ်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်ဦးအောင်နိုင်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ
တွေ့ဆုံပွဲတွင် ဒုတိယသမ္မတအား ဧည့်ဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာသင်တန်းကျောင်းနှင့် ပတ်သက်သည့် အချက်အလက်များကို တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးများက ဖြည့်စွက်ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယသမ္မတက ခရီးစဉ်ဒေသများစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးကို အလေးထားဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ခရီးစဉ်ဒေသများ သန့်ရှင်းသာယာလှပစေရေးအတွက် လူထုအသိပညာပေးခြင်း လုပ်ငန်းများကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ကြစေလိုပါကြောင်း၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းစီမံခန့်ခွဲမှုများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် အခြားနိုင်ငံများ၏ စီမံခန့်ခွဲမှုများကို လေ့လာသုံးသပ် ဆောင်ရွက်ကြစေလိုပါကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ခရီးစဉ်ဒေသများကို

ကမ္ဘာကသိရှိနိုင်စေရန် နည်းလမ်းမျိုးစုံသုံး၍ ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း မှာကြားသည်။

ထို့နောက် ဧည့်ဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာ သင်တန်းကျောင်းအတွင်း ဘာသာရပ်များအလိုက် စာတွေ့လက်တွေ့သင်ကြားပို့ချနေမှုများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး သင်တန်းသား သင်တန်းသူများကို အားပေးစကားပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ဒုတိယသမ္မတနှင့်အဖွဲ့သည် အမှတ် ၄၅၈-၄၆၀ မဟာဗန္ဓုလမ်းနှင့် ၃၁ လမ်းထောင့်ရှိ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ သင်တန်းကျောင်းသို့ ရောက်ရှိပြီး တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

ဖြည့်စွက်ရှင်းလင်း
တွေ့ဆုံစဉ် ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြီးများချုပ် ဦးမြင့်ထွေးက သင်တန်းကျောင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးများက ဖြည့်စွက်ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယသမ္မတက နိုင်ငံအတွင်း ခရီးသွားအများအပြားဝင်ရောက်လာပါက စနစ်တကျ စီမံခန့်ခွဲနိုင်ရေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားရန် မှာကြားသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတသည် သင်တန်းကျောင်းအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ မြစ်ကြီးနားမှ ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာရာ ကချင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာခင်အောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက မြစ်ကြီးနားလေဆိပ်၌ ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ကြစဉ်။

၁၉၉၂ ခုနှစ်တွင် ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနဖွဲ့စည်းချိန်၌ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာသင်တန်းကျောင်းကို စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ဧည့်လမ်းညွှန်(အခြေခံ) သင်တန်းကို အဓိကထားဖွင့်လှစ်ပို့ချခဲ့ကြောင်း၊ ယခုခေတ် နိုင်ငံတကာမိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းဖြစ်သည့် လူဇင်ဘတ်နိုင်ငံအခြေစိုက် Luxembourg

Development Cooperation Agency - Lux Dev၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ သင်တန်းကျောင်းနှင့် ဧည့်ဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာ သင်တန်းကျောင်းတို့ကို ပေါင်းစပ်၍ ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဗဟိုဌာန Center for Tourism Development - CTD အဖြစ် ပြောင်းလဲဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါသင်တန်း

ကျောင်းများတွင် ဧည့်ကြိုသင်တန်း၊ အိပ်ခန်းဆောင်ထိန်းသိမ်းမှုသင်တန်း၊ ဧည့်ဝန်ဆောင်မှုသင်တန်း၊ အချက်အပြုတ်သင်တန်း၊ ခရီးသွားလုပ်ငန်းသင်တန်း၊ ဧည့်လမ်းညွှန်သင်တန်း၊ ဧည့်လမ်းညွှန်လိုစင်ပျက်ပြယ်မှုမိမိသင်တန်းနှင့် ဘာသာစကားသင်တန်းတို့ကို သင်ကြားပို့ချပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်တွင်းရေးရာ

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိန်ဝင်း အာဆီယံကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးများ သီးသန့်အစည်းအဝေး၊ (၆)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံအပေါင်းကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးနှင့် ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများ တက်ရောက်ရန် ထိုင်းနိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၆
ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိန်ဝင်းနှင့်အဖွဲ့သည် ထိုင်းနိုင်ငံတွင်ကျင်းပမည့် အာဆီယံကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးများ သီးသန့်အစည်းအဝေး (ASEAN Defence Ministers' Meeting Retreat - ADMM Retreat) ၊ (၆)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံအပေါင်းကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးများအစည်းအဝေး(6th ASEAN Defence Ministers' Meeting- Plus-6th ADMM-Plus) များနှင့် ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများသို့ တက်ရောက်ရန် ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် လေကြောင်း ခရီးဖြင့် ရန်ကုန်မြို့မှ ထိုင်းနိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာသွားကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး ဒုတိယအကြိမ် ပါရီငြိမ်းချမ်းရေးဖိုရမ်နှင့် အကြိမ်(၄၀)မြောက် ယူနက်စကိုအထွေထွေညီလာခံသို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၆
ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးသည် ပြင်သစ်နိုင်ငံ ပါရီမြို့တွင် နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်က ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ် ပါရီငြိမ်းချမ်းရေးဖိုရမ်နှင့် အကြိမ် (၄၀)မြောက် ယူနက်စကို အထွေထွေညီလာခံသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။
ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် Ministerial Meeting on SDG-4 Quality Education အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။
တက်ရောက်ဆွေးနွေး
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် International Institute of Educational Planning (IIEP) ညွှန်ကြားရေးမှူး Ms. Suzanne Grant Lewisနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ပညာရေးစီမံကိန်း၊ တက္ကသိုလ်အရည်အသွေး အာမခံမှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးသည် ဒုတိယအကြိမ် ပါရီငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ၏ “Shine Bright: A Better Future with Innovation in Education” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကျင်းပသော ပညာရေးဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲ(Panel)တွင် တက်ရောက်ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး Ministerial Meeting on Inclusion and Mobility in Higher Education အစည်းအဝေးသို့

တက်ရောက်သည်။
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ဒီနိုင်းမတ်နိုင်ငံ ပညာရေးဝန်ကြီးက တည်ခင်းစေသော High-Level Breakfast Meeting သို့ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး General Policy Debate ဌွ National Policy Statement မိန့်ခွန်းပြောကြားခဲ့သည်။
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ယူနက်စကို နှင့် Nordic မိတ်ဖက်နိုင်ငံများမှ ဝန်ကြီး ၁၇ ဦးတို့နှင့်အတူ Ministerial Break-fast Meeting of the Capacity Development for Education (Cap ED) Program သို့ တက်ရောက်ကာ SDG-4 Quality Education ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။
အကြိမ် (၄၀) မြောက် ယူနက်စကို အထွေထွေညီလာခံသို့ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးနှင့်အတူ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ပါရီမြို့ရှိ မြန်မာနိုင်ငံ ယူနက် စကို အမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့၏ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးကျော်ဇေယျနှင့် ယူနက်စကိုဆိုင်ရာ မြန်မာအမျိုးသားကော်မရှင်အတွင်းရေးမှူးချုပ် ပါမောက္ခ ချုပ် ဒေါက်တာကြည်ရွှင်တို့လည်း တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



မန္တလေးမြို့တွင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ နားလည်သင့်မြတ်မှုနေ့ အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၆
မြန်မာနိုင်ငံငြိမ်းချမ်းမေတ္တာအဖွဲ့မှ ကြီးမှူးကျင်းပသည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ နားလည်သင့်မြတ်မှုနေ့ (International Day of Tolerance) အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီ တွင် မန္တလေးမြို့ရှိ Hilton Mandalay Hotel အမရပူရ ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
နွဲ့တံခွန်းဆက်စကားပြောကြား
အခမ်းအနားတွင် မန္တလေးမှ ရိုက်ချုပ်ဆရာတော် မာရီ ကိုတင်ဝင်းက ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြား ပြီး သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကြည်မင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံငြိမ်းချမ်းမေတ္တာအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့် ဆွေနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ငြိမ်းချမ်းမေတ္တာအဖွဲ့၏ ဂုဏ်ထူးဆောင်ဥက္ကဋ္ဌ ဘီရှောဂူနာစတောဆက်တိုက် အမှာ စကား ပြောကြားကြသည်။
ထို့နောက် ဗုဒ္ဓဘာသာ၊ ခရစ်ယာန်၊ ဟိန္ဒူ၊ အစ္စလာမ်နှင့် ဘာဟာအီဘာသာတို့မှ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များက

မေတ္တာပို့ဆောင်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ကြပြီး မန္တလေး အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ နားလည်သင့်မြတ်မှုနေ့ သဘော တူညီမှု ကြေညာစာတမ်းကို ဘာသာအသီးသီးမှ တာဝန်ရှိ သူများက ဖတ်ကြားကြသည်။
အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ နားလည်သင့်မြတ်မှုနေ့ကို မတူကွဲပြားသော လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းအတွင်း ငြိမ်းချမ်း ညီညွတ်စွာဖြင့် အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရန်၊ လူမှုပေါင်းစည်း ညီညွတ်ရေးတို့ကို တိုးမြှင့်စေရန်၊ တစ်ဦးနှင့် တစ်ဦး သည်းခံခွင့်လွှတ်နားလည်မှုများ တိုးပွားပြီး အလေ့အကျင့် ကောင်းနှင့် အပြုအမူကောင်းများဖြင့် နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုး တက်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် နိုင်ငံသားအချင်းချင်း ဘာသာ လူမျိုးမခွဲခြားဘဲ ချစ်ခင်ရင်းနှီးစွာ အတူလက်တွဲပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နိုင်ကြရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ၁၉၉၅ ခုနှစ်မှ စတင်၍ နှစ်စဉ် နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်တွင် တစ်ကမ္ဘာလုံး၌ ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
တင်မောင်၊ မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

ဆီးဂိမ်းမှ
ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပြီး သုံးသင်းနှစ်အုပ်စုခွဲ၍ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ အုပ်စုခွဲဝေထားမှုအရ အုပ်စု(က) တွင် ဖိလစ်ပိုင်၊ မြန်မာ၊ မလေးရှား၊ အုပ်စု (ခ) တွင် လက်ရှိ ချန်ပီယံ ဗီယက်နမ်၊ ထိုင်းနှင့် အင်ဒိုနီးရှားအသင်းတို့ ပါဝင် နေသည်။ မြန်မာအသင်းသည် အုပ်စုပွဲများအဖြစ် နိုဝင်ဘာ ၂၆ ရက်တွင် အိမ်ရှင်ဖိလစ်ပိုင်အသင်း၊ ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်တွင် မလေးရှားအသင်းတို့နှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်းသည် ယင်းနှစ်သင်းနှင့် ၂၀၁၇ ဆီးဂိမ်း ပြိုင်ပွဲတွင်လည်း တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး မလေးရှားကို ငါးဂိုးပြတ်၊ ဖိလစ်ပိုင်ကို ခြောက်ဂိုးပြတ်အနိုင်ရခဲ့သည်။ မြန်မာအသင်း သည် အုပ်စုအနေအထားအရ ပြိုင်ဘက်အသင်းများမှ
အခက်အခဲမရှိနိုင်သော်လည်း ဖိလစ်ပိုင်အသင်းသည် အိမ်ရှင်အသင်းဖြစ်နေသောကြောင့် အဖွင့်ပွဲတွင်ရလဒ် ကောင်းရန် အာရုံစိုက်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။
၂၀၁၇ မလေးရှားဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲတွင် ပြိုင်ပွဲဝင်ငါးသင်း သာရှိသောကြောင့် ပတ်လည်စနစ်ဖြင့်ကျင်းပခဲ့ပြီး ဗီယက်နမ် အသင်းက ရွတ်ဆိပ်၊ ထိုင်းအသင်းက ငွေတံဆိပ်နှင့် မြန်မာအသင်းက ကြေးတံဆိပ်တို့ ရရှိခဲ့သည်။ မြန်မာအမျိုး သမီးအသင်းသည် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲတွင် ရွတ်ဆိပ်ရယူနိုင်ခြင်း မရှိသေးဘဲ ငွေတံဆိပ် သုံးခု၊ ကြေးတံဆိပ် ခြောက်ခုသာ ရရှိထားသည်။
သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော်
ဓာတ်ပုံ-စိုးညွန့်



၀ ၂၀၁၉ MFF ယူ-၁၄ မှ
နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပသည့်ပွဲများတွင် မကွေးအသင်းက ရှမ်းမြောက်အသင်းကို ခုနစ်ဂိုး-တစ်ဂိုး၊ မန္တလေးအသင်းက ကယားအသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။
အုပ်စုခွဲဝေထားမှုအရ အုပ်စု(က) တွင် ရှမ်းအရှေ့၊ ရှမ်းမြောက်၊ ကယား၊ မန္တလေး၊ မကွေး၊ အုပ်စု (ခ) တွင် ချင်း၊ ကချင်၊ မွန်၊ ရန်ကုန်၊ အုပ်စု (ဂ) တွင် ရှမ်းတောင်၊ နေပြည်တော်၊ ပဲခူး၊ ဧရာဝတီ၊ အုပ်စု (ဃ) တွင် ရခိုင်၊ စစ်ကိုင်း၊ တနင်္သာရီ၊ ကရင်အသင်းတို့ ပါဝင်နေသည်။ ယင်းပြိုင်ပွဲတွင် အသင်း ၁၇ သင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပြီး အုပ်စု လေးခုခွဲ၍ ကျင်းပမည်ဖြစ်ကာ အုပ်စုပွဲများကို တစ်နေ့လျှင် လေးပွဲနှုန်းဖြင့် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ အုပ်စုပွဲစဉ်များကို နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်မှ ၂၂ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ကွာတားပိုင်နယ်ကို နိုဝင်ဘာ ၂၄ ရက်၊ ဆီမီးပိုင်နယ်ကို နိုဝင်ဘာ ၂၆ ရက်၊ ဗိုလ်လှပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ဒုတိယနေ့ကို နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်တွင် ဆက်လက် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး နံနက် ၈ နာရီတွင် ချင်းအသင်းနှင့် ရန်ကုန်အသင်း၊ ကချင်အသင်းနှင့် မွန်အသင်း၊ ညနေ ၄ နာရီတွင် ရခိုင်အသင်းနှင့် ကရင်အသင်း၊ စစ်ကိုင်းအသင်းနှင့် တနင်္သာရီအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။
ရှိုင်းထက်ဇော်

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင် အခြေအနေ
နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၆
လှိုင်းအနည်းငယ်မှ အသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်း တစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် သုံးပေမှ ငါးပေခန့်ရှိနိုင်သည်။
မိုး/ဇလ

၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ၉၉ နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ ဦးတည်ချက်

- ★ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး။
- ★ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးကို အပြန်အလှန်ယုံကြည်မှုဖြင့် တည်ဆောက်ရေး။
- ★ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး။
- ★ တိုင်းရင်းသားအားလုံး၏ စုပေါင်းအင်အားဖြင့် ပြည်ထောင်စုကြီး ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး။

၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ၉၉ နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ ဆောင်ပုဒ်

ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက်ဖို့၊ တိုင်းရင်းသားအားလုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ဖို့။

၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် (၁၀) ရက် (၂၁-၁၁-၂၀၁၉)

အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ၁၇၀၀ ကျော် ဖန်တီးပေးနိုင်မည့်လုပ်ငန်းများ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်က ခွင့်ပြု

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၆ မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်၏ (၁၈/၂၀၁၉) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကို ယနေ့မုန်းလပြည့်ကျော် ရန်ကုန်မြို့ရှိ ကော်မရှင် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ အစည်းအဝေးသို့ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသောင်းထွန်းနှင့် အဖွဲ့ဝင် ကိုးဦး တက်ရောက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍ၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်းကဏ္ဍ၊ အခြား ဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍနှင့် အိမ်ရာအဆောက်အအုံ ကဏ္ဍတို့မှ လုပ်ငန်း ရှစ်ခု ခွင့်ပြုခဲ့သည်။ အဆိုပါလုပ်ငန်းများ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပမာဏမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၆၅ ဒသမ ၈၅၃ သန်းနှင့် မြန်မာ့ငွေကျပ် ၉၉,၅၄၃ ဒသမ ၃၅၈ သန်းရှိပြီး ပြည်တွင်းလုပ်သားများအတွက်

အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းပေါင်း ၁၇၃၉ နေရာကို ဖန်တီးပေးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ယခုအချိန်အထိ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အများဆုံး ပြုလုပ်သောနိုင်ငံများမှာ စင်ကာပူနိုင်ငံ၊ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံတို့ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံပေါင်း ၅၀ မှ စီးပွားရေးကဏ္ဍ ၁၂ ခုတွင် အများဆုံးရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားရှိမှုမှာ ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ကဏ္ဍတွင် စုစုပေါင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၏ ၂၇ ဒသမ ၂၉ ရာခိုင်နှုန်း ဖြင့်လည်းကောင်း၊ လျှပ်စစ်ကဏ္ဍတွင် စုစုပေါင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၏ ၂၅ ဒသမ ၇၇ ရာခိုင်နှုန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍတွင် စုစုပေါင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၏ ၁၄ ဒသမ ၀၄ ရာခိုင်နှုန်း ဖြင့်လည်းကောင်း ရင်းနှီးမြှုပ်နှံထားကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီအထောက်အပံ့ပေးရေး၊ ပြန်လည်နေရာချထားရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်း (UEHRD) မှ တာဝန်ရှိသူများအား ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် လာရောက်တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လူသားချင်းစာနာမှုအကူအညီအထောက်အပံ့ပေးရေး၊ ပြန်လည်နေရာချထားရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်း (UEHRD) ၏ ညှိနှိုင်းရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာအောင်ထွန်းသက်နှင့် စီမံခန့်ခွဲမှုအရာရှိချုပ် ဦးညိုငြိမ်းအေးတို့အား ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် Ms. Christine Schraner Burgener နှင့် အဖွဲ့က ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေလီလမ်းရှိ UEHRD

ရုံး၌ လာရောက်တွေ့ဆုံသည်။ ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် UEHRD ၏ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ လူသားချင်းစာနာထောက်ပံ့ရေးနှင့် နေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်နေရာချထားရေးစီမံကိန်းများ၊ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ်တွင် တက္ကသိုလ်/ဒီဂရီကောလိပ်/ကောလိပ်များ၌ ကျောင်းအပ်နှံကြမည့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ၊ ဆရာ၊ ဆရာမများ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့် မိဘပြည်သူများသို့ အသိပေးကြေညာချက်

- ပထမနှစ်ဝင်ခွင့်ရ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများသည် မိမိတို့ မူလဝင်ခွင့်ရရှိသည့် တက္ကသိုလ်/ဒီဂရီကောလိပ်/ကောလိပ်များ၌ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူကိုယ်တိုင် ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာ (၁၈) ရက်မှစတင်၍ ဒီဇင်ဘာ (၁၃)ရက် နောက်ဆုံး မပျက်မကွက် ကျောင်းအပ်နှံကြရန်။
 - ကျောင်းပြောင်းရွှေ့လိုသည့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများသည် တက္ကသိုလ်များ၏ ကျောင်းအပ်လက်ခံကလေးအတွင်း မူလဝင်ခွင့်ရရှိသည့် တက္ကသိုလ်/ဒီဂရီကောလိပ်/ကောလိပ်များတွင် ကျောင်းအပ်နှံတက်ရောက်ခြင်းမရှိကြောင်း ထောက်ခံစာကို ရယူ၍ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ်အတွက် ကျောင်းပြောင်းရွှေ့ရေးမှူးများအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ကြရန်။
 - ကျောင်းအပ်နှံခြင်း၊ ကျောင်းပြောင်းရွှေ့ခြင်း၊ ကျောင်းရပ်နားခြင်း၊ ကျောင်းမှ နုတ်ထွက်ခြင်းစသည့် သင်တန်းရေးရာနှင့်စပ်လျဉ်းသည့် ကိစ္စရပ်များအား ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူကိုယ်တိုင် ကျောင်းသို့ လာရောက်ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ကြရန်။
 - သင်တန်းနှစ်အသီးသီးမှ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများသည် သတ်မှတ်ကျောင်းအပ်ကလေးအတွင်း ကျောင်းအပ်နှံခြင်း၊ မေဂျာပြောင်းခြင်း၊ ကျောင်းပြောင်းခြင်းများကို ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်နောက်ဆုံးထား၍ ဆောင်ရွက်ကြရန်။
 - ကျောင်းအပ်နှံခြင်း၊ ကျောင်းပြောင်းရွှေ့ခြင်းအပါအဝင် သင်တန်းရေးရာနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် ကိစ္စရပ်များအား ဆောင်ရွက်ရာတွင် သတ်မှတ်ငွေကြေးကိုသာ ပေးသွင်းဆောင်ရွက်ကြရန်။
 - ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများသည် ကျောင်းမှန်မှန်တက်ရောက်ပညာသင်ယူကြရန်။
 - ပညာရပ်ဆိုင်ရာ အရည်အသွေးမြှင့်တင်မှုလုပ်ငန်းများ၊ ကျောင်းဖွံ့ဖြိုးရေးလှုပ်ရှားမှုများ (တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှု၊ အားကစား၊ ပြပွဲ/ပြိုင်ပွဲ စသည်များ) တွင် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြရန်။
 - ပညာသင်ထောက်ပံ့ကြေး လျှောက်ထားနိုင်သဖြင့် သက်ဆိုင်ရာတက္ကသိုလ်၏ သင်တန်းရေးရာဌာနနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရန်။
 - တက္ကသိုလ်များ၏ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ ပညာရပ်ဆိုင်ရာ၊ စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အကြံပြုစာများပေးပို့လိုပါက ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ကြီးရုံး၊ ရုံးအမှတ်(၁၃) (email : dpsoffice@moe.edu.mm) သို့မဟုတ် အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန၊ နေပြည်တော် (email:suggestbox.studentaffairs.dhe@gmail.com) သို့ ဆက်သွယ်ပေးပို့ပါရန်။
- ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန

“ပဋိဇီဝဆေး သတိပြုသုံးစွဲပေး”

ပဋိဇီဝဆေးသုံးစွဲလျှင် သတိပြု ဆင်ခြင်ပါ။ အကြံဉာဏ်ရယူပါ

ကျားပဋိဇီဝဆေးဆိုင်ရာ အသိပေးချက်သဘာဝတီ ၁၂ - ၀၈ နိုဝင်ဘာ ၂၀၁၉ ခုနှစ်

ပဋိဇီဝဆေးယဉ်ပါးခြင်းတိုက်ဖျက်ရာတွင် အခြေခံကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည့် အချက်များ

- ကုသရေးရာဆိုင်ရာများကို သိရှိနိုင်စွာထားပါ။
- ပဋိဇီဝဆေးဝါးများကို လိုအပ်မှသာသုံးစွဲကြပါ။
- လူနာများအား ပဋိဇီဝဆေး မှန်ကန်စွာသုံးစွဲရန်နှင့် မှန်ကန်စွာ မသုံးစွဲပါက ဆေးယဉ်ပါးခြင်း အန္တရာယ်ရှိကြောင်း နားလည်အောင်ရှင်းပြပါ။
- ရောဂါပျံ့နှံ့ရခြင်းကို ကာကွယ်နိုင်ရန်အတွက် အောက်ပါနည်းလမ်းများကို ရှင်းပြပါ။
 - ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်း
 - လက်ဆေးခြင်း
 - ရောဂါဆိုင်ရာများအား ဝတ်ဆင်ခြင်း
 - ရောဂါဆိုင်ရာများကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ခြင်း

ပြည်သူ့လူထုအား ပဋိဇီဝဆေးယဉ်ပါးမှုအန္တရာယ်မှ ကာကွယ်တိုက်ဖျက်ပေးရာတွင် ကူညီပေးရာရောက်အောင် အသက်ပါ အချက်များကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ပါ။

ပဋိဇီဝဆေးများကို လွှဲပြောင်းပေးခြင်း၊ အလွန်အကျွံအသုံးပြုခြင်းတို့ကြောင့် လူတို့ကိုဆေးယဉ်ပါးမှုအန္တရာယ်ကျရောက်စေနိုင်ပါသည်။

ကျားပဋိဇီဝဆေးဆိုင်ရာ အသိပေးချက်သဘာဝတီ ၁၂ - ၀၈ နိုဝင်ဘာ ၂၀၁၉ ခုနှစ်

ပြည်တွင်းရေးရာ

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့် Myanmar 100 Handover Ceremony သို့ တက်ရောက်
ဒစ်ဂျစ်တယ်စနစ်သို့ ပြုပြင်ပြောင်းလဲထားသော မှုရွှေရည် ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားနှင့် မှတ်တမ်းရုပ်ရှင်အား လက်ခံရယူ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၆
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု
ဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်သည် ယနေ့
နံနက် ၁၁ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ ဗဟန်း
မြို့နယ်ရှိ ရုပ်ရှင်ဖွံ့ဖြိုးရေးစင်တာ၌
ကျင်းပသည့် Myanmar 100
Handover Ceremony သို့ တက်ရောက်
ပြီး ဒစ်ဂျစ်တယ်စနစ်သို့ ပြုပြင်
ပြောင်းလဲထားသော မှုရွှေရည်ရုပ်ရှင်
ဇာတ်ကားနှင့် ရန်ကုန်မြင်ကွင်း
မှတ်တမ်းရုပ်ရှင်အား လက်ခံရယူ
သည်။

တက်ရောက်
အခမ်းအနားသို့ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ
အီတလီနိုင်ငံနှင့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံ
တို့မှ သံအမတ်ကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ
ဆိုင်ရာ ပြင်သစ်သံရုံးမှ ဒုတိယ
သံအမတ်ကြီးနှင့် Memory Cinema
အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများမှ တာဝန်
ရှိသူများ၊ ရုပ်ရှင်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး
စင်တာ အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရုပ်
ရှင်အစည်းအရုံးမှ နာယက၊ ဥက္ကဋ္ဌနှင့်
အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရုပ်ရှင်နှင့် ရုပ်မြင်သံကြား
ထုတ်လုပ်သူများ၊ Save Myanmar
Film အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရုပ်ရှင်ချစ်ပရိသတ်
များနှင့် သတင်းမီဒီယာများ
တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ မြန်မာ့ရုပ်ရှင်နှစ်(၁၀၀)
ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် မြန်မာ့
ရုပ်ရှင်အမွေအနှစ် ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားနှင့်
မှတ်တမ်းများ ဂုဏ်ပြုလွှဲပြောင်းခြင်း
နှင့် စပ်လျဉ်း၍ Memory Cinema
ရုပ်ရှင်ပွဲတော် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ
နာယက အကယ်ဒမီ ဒေါ်ဆွေဇင်ထိုက်
က ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ဒစ်ဂျစ်တယ်စနစ်သို့
ပြုပြင်ပြောင်းလဲ
ဆက်လက်၍ Memory Cinema
အဖွဲ့မှ Mrs. S'everine Wemaere က
၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ပြင်သစ်၊ ဆွစ်ဇာလန်၊
ဂျာမနီနိုင်ငံတို့ပူးပေါင်း၍ ဒစ်ဂျစ်တယ်
စနစ်သို့ ပြုပြင်ပြောင်းလဲထားသော
“မြင်နိုင်ရုံရှင်” ဇာတ်ကား၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ်
တွင် စင်ကာပူနှင့် ပြင်သစ်နိုင်ငံတို့
ပူးပေါင်း၍ ဒစ်ဂျစ်တယ်စနစ်သို့ ပြုပြင်
ပြောင်းလဲထားသော “ပျို့ချစ်လင်”
ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားတို့ကို ၂၀၁၈ ခုနှစ်
တွင် မြန်မာနိုင်ငံသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်

ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ဆက်လက်၍ ၂၀၁၈
ခုနှစ်တွင် ပြင်သစ်၊ အီတလီနှင့် ဂျာမနီ
နိုင်ငံတို့ ပူးပေါင်း၍ ဒစ်ဂျစ်တယ်စနစ်
သို့ ပြုပြင်ပြောင်းလဲထားသော
မှုရွှေရည်ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကို ယနေ့
တွင် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်
လွှဲပြောင်းပေးအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း
ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ရှင်းလင်းပြောကြား
ယင်းနောက် Save Myanmar Film
အဖွဲ့မှ ဦးဥက္ကာက မြန်မာ့ရုပ်ရှင် အမွေ
အနှစ် ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားများနှင့်
မှတ်တမ်းရုပ်ရှင်များကို ရှာဖွေစုဆောင်း
မှုနှင့် ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်မှု အခြေ
အနေကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး
ဒေါက်တာဖေမြင့်က အမှာစကား
ပြောကြားရာတွင် Memory Film
ရုပ်ရှင်ပွဲတော်ကျင်းပလျက်ရှိသည့်
Memory Cinema အဖွဲ့က ပျောက်ကွယ်
သွားတော့မည့် မြန်မာ့ရှေးဟောင်း
အမွေအနှစ် ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားများကို
ပြန်လည်ထိန်းသိမ်းဖော်ထုတ်သည့်



ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်ထံသို့ အီတလီသံအမတ်ကြီးနှင့် ပြင်သစ်
ဒုတိယသံအမတ်ကြီးတို့က မှုရွှေရည်ဇာတ်ကား လွှဲပြောင်းပေးအပ်စဉ်။

လုပ်ငန်းကိုလည်း ကူညီဆောင်ရွက်
လျက်ရှိပါကြောင်း၊ မြန်မာ့ဂန္ထဝင်
ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားများ ဖြစ်သည့်
“မြင်နိုင်”၊ “ပျို့ချစ်လင်” နှင့် “မှုရွှေရည်”
ရှိပါကြောင်း၊
ကိုရီးယားနိုင်ငံ ဖလင်ကောင်စီ
ကလည်း မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား
များထဲမှ “ပယင်းရောင်” ရုပ်ရှင်



ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့် Memory Cinema အဖွဲ့မှ ကျင်းပသည့် ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားများ လွှဲပြောင်းပေးအပ်
သည့် အခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

တို့ကို Restoration ပြုလုပ်သကဲ့သို့
ဂျပန်နိုင်ငံကလည်း “ဂျပန်ရင်သွေး”
ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကို Restoration
ပြုလုပ်ပေးခဲ့ပြီး မြန်မာ့ရုပ်ရှင် ရာပြည့်
အထိမ်းအမှတ်ကို ဂုဏ်ပြုသောအား
ဖြင့် လွှဲပြောင်းပေးအပ်ရန် အစီအစဉ်

ဇာတ်ကားကို ဒစ်ဂျစ်တယ်စနစ်သို့
ပြုလုပ်ရန် ပြင်ဆင်လျက်ရှိပါကြောင်း၊
ပြန်လည်ရှာဖွေရသည့် မြန်မာ
ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားများနှင့် နိုင်ငံတကာ
မိတ်ဆွေများက ပြင်ဆင်ပေးသည့်
မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားများကို စုစည်း

စင်တာ” ကို လွန်ခဲ့သည့် တစ်နှစ်ခွဲခန့်
က ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ရုပ်ရှင်ဖွံ့ဖြိုးရေး
စင်တာတွင် ရုပ်ရှင်နှင့် ပတ်သက်သည့်
ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို စိတ်ပါဝင်စား
သူများ စုစည်းပြီး နှီးနှောဖလှယ်မှုများ
စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊
မြန်မာ့ရုပ်ရှင် ဖွံ့ဖြိုးရေးစင်တာမှ
တစ်ဆင့် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်
ရေးအတွက် ဝိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ပေး
ကြစေလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

စုဆောင်းထိန်းသိမ်းထားရှိ
ယင်းနောက် အီတလီနိုင်ငံ သံအမတ်
ကြီးနှင့် ပြင်သစ်နိုင်ငံ ဒုတိယသံအမတ်
ကြီးတို့က ပြင်သစ်၊ အီတလီနှင့် ဂျာမနီ
နိုင်ငံတို့ ပူးပေါင်း၍ မှုရွှေရည်ရုပ်ရှင်
ဇာတ်ကားကို ဒစ်ဂျစ်တယ်စနစ်သို့
ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု၊
၎င်းတို့နိုင်ငံများတွင် ဂန္ထဝင်ရုပ်ရှင်
ဇာတ်ကားများနှင့် မှတ်တမ်းရုပ်ရှင်
များ စုဆောင်းထိန်းသိမ်းထားရှိမှုနှင့်
ထပ်မံရှာဖွေပြီး ဒစ်ဂျစ်တယ်စနစ်သို့
ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး ဆက်လက်
ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန်နှင့် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်
မှတ်တမ်းရုပ်ရှင်များ ရှာဖွေစုဆောင်းမှု
နှင့် ထိန်းသိမ်းရေးဆောင်ရွက်နေမှုတွင်
ပံ့ပိုးကူညီပေးနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်ပေး
နိုင်မည့်အခြေအနေတို့ကို ရှင်းလင်း
ပြောကြားကြသည်။

ဒစ်ဂျစ်တယ်စနစ်သို့ ပြုပြင်ပြောင်းလဲ
ထားသော အဖြူ/အမည်းရုပ်ရှင်
ဇာတ်ကား “မှုရွှေရည်” ကို ၁၉၇၀
ပြည့်နှစ်တွင် အပေါင်းလက္ခဏာ
ရုပ်ရှင်ထုတ်လုပ်ရေးမှ ဒါရိုက်တာ
ဝင်းဦးက ရိုက်ကူးခဲ့ပြီး ၎င်းနှင့်အတူ
ဦးအောင်လွင်နှင့် ဒေါ်ခင်သန်းနုတို့
အဓိကပါဝင်သရုပ်ဆောင်ထားကြောင်း၊
၎င်းနှစ်တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် မြန်မာ့
ရုပ်ရှင် ထူးချွန်ဆုပေးပွဲတွင် “မှုရွှေရည်”
သည် အကောင်းဆုံးရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား
ဆုရရှိခဲ့သည့်အပြင် အကောင်းဆုံး
အမျိုးသားသရုပ်ဆောင်ဆုကိုလည်း
ဝင်းဦးက ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့ကြောင်း၊
၎င်းရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား၏ ဖလင်ကို
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဖလင်
ပိဋကတ်တိုက်တွင် ထိန်းသိမ်းထား
ရှိပြီး ဂျာမနီနိုင်ငံတွင် ရောင်းချထား
သည့် မှုရွှေရည်ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား
ဖလင်ကို ပြင်သစ်နိုင်ငံ ပဲရစ်မြို့ရှိ
Memory Cinema အဖွဲ့၏ မေတ္တာ
ရပ်ခံချက်အရ ဂျာမနီနိုင်ငံ ဘာလင်
မြို့ရှိ Arsenal Film Archive အဖွဲ့က
ပြင်သစ်နိုင်ငံ ပဲရစ်မြို့အခြေစိုက်
အီတလီနိုင်ငံပိုင် IMGICA Lab သို့
ပို့ဆောင်သန့်စင်၍ Digital
Restoration ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး
ယနေ့တွင် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်
လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း
သိရသည်။

လက်ခံရယူ
ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ
အီတလီနိုင်ငံသံအမတ်ကြီးနှင့် ပြင်သစ်
နိုင်ငံ ဒုတိယသံအမတ်ကြီးတို့က
ဒစ်ဂျစ်တယ်စနစ်သို့ ပြုပြင်ပြောင်းလဲ
ထားသော မှုရွှေရည်ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား
နှင့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးက
၁၉၀၀ ပြည့်လွန်နှစ်များက ရိုက်ကူး
ထားသည့် ရန်ကုန်မြို့တွင်းနှင့် ရန်ကုန်
ဆိပ်ကမ်းမြင်ကွင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင်
ဆင်များဖြင့် သစ်ထုတ်လုပ်ရေး
ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုဆိုင်ရာ မှတ်တမ်း
ရုပ်ရှင်တို့ကို လွှဲပြောင်းပေးအပ်ကြရာ
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လက်ခံရယူ
သည်။
ယနေ့လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့သည့်
သတင်းစဉ်

ဧကဝတီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်သံရေးဦးစီးဌာန၊
အခြေခံပစ္စည်းဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုဌာနကပတ်တို့ ပူးပေါင်းစီမံကျင့်ပေးသော
ကလေးစာပေပွဲတော်
စာအုပ်စာပေပြပွဲ နှင့် စာအုပ်ငဏ္ဍားပြပွဲ
(ကျိုက်လတ်မြို့)
၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ (၁၈၊ ၁၉) ရက်၊ (တနင်္လာ၊ အင်္ဂါ) နေ့နံနက် (၉) နာရီမှ ညနေ (၅) နာရီအထိ
မည်သူမဆိုပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ပါသည်။
စုဝေးခန်းမ ၊ အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံ ၊ ကျိုက်လတ်မြို့။

စာပေမြင့်မှ လူမျိုးတင့်မည်

ပြည်တွင်းရေးရာ

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ရှေးဦးအရွယ် ကလေးသူငယ်ကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းနှင့် မသန်စွမ်းသူများအား ထောက်ပံ့ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၆

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး နှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအောင်မိုးညို တို့သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ရှိ ရှေးဦးအရွယ်ကလေးသူငယ်ကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် မသန်စွမ်းသူများအား ထောက်ပံ့ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက် ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်တို့သည် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတောင်တွင်းကြီး မြို့ရှိ ဆရာမကြီး ဒေါ်ခင်ခင်ဝင်း ဦးစီးသော ကြယ်စင် ကောင်းကင်နေ့ရင်ခွင် ကိုယ်အားကိုးကုသရေးစောင့်ရှောက်မှု ကျောင်း၌ ကျောင်းကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ၊ ကလေးငယ်များ ၏ မိဘများ၊ မိသားစုဝင်များနှင့်တွေ့ဆုံကြသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေးက လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနအနေဖြင့် လူမှု ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ရှေးဦးအရွယ် ကလေးသူငယ်ကဏ္ဍနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကလေးငယ်များ ဦးနှောက်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်နှင့် ကိုယ်ခန္ဓာပုံမှန်ကြီးထွား စေရန်အတွက် ရှေးဦးအရွယ် ကလေးသူငယ်ပြုစုပျိုးထောင် ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းဥပဒေ၊ ကလေးသူငယ်များ၏ အခွင့်အရေးများကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန်အတွက် ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ဥပဒေတို့ဖြင့် ကြိုးပမ်းအကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိကြောင်း၊ ဝန်ကြီး ဌာနမှဖွင့်လှစ်ထားသည့် နေ့ကလေးထိန်းကျောင်းများ၊ မိခင်ပိုင်းများ၊ မူကြိုကျောင်းများသည် တစ်နိုင်လုံး အတိုင်း အတာအနေဖြင့် လုံလောက်မှုမရှိသေး၍ ရှေးဦးအရွယ်



ကလေးသူငယ်ကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ပုဂ္ဂလိက ပါဝင် ဆောင်ရွက်မှုသည် အရေးကြီးကြောင်း၊ နည်းပညာများကို အစိုးရကပံ့ပိုးပေးမည်ဖြစ်၍ ရှေးဦးအရွယ် ကလေးသူငယ် ပြုစုပျိုးထောင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာသင်တန်းများကို တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များတွင် တိုးချဲ့ဖွင့်လှစ်ပေး လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ဥပဒေနှင့်အညီ ပုဂ္ဂလိကမူကြိုကျောင်း များ ဖွင့်လှစ်ကြရန်အားပေးလိုကြောင်း၊ ကိုယ်အားကိုးကုသ ရေးမူကြိုကျောင်းများကိုလည်း သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး

ဝန်ကြီးချုပ်တို့သည် ကြယ်စင်ကောင်းကင်နေ့ရင်ခွင် ကိုယ်အားကိုးကုသ ရေးစောင့်ရှောက်မှု ကျောင်းအတွက် သတ်မှတ်ထောက်ပံ့ငွေများကိုပေးအပ်ကြပြီး ကလေးငယ် များအတွက် ဆက်လက်ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ရန် လိုအပ် ချက်များကို ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးကာ ကလေးငယ်များအား ကစားစရာနှင့် အာဟာရမုန့်များ ပေးဝေကြသည်။ ထို့နောက် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနက ဖွင့်လှစ်ထား သော တရုတ်ကောမူလတန်းကြိုကျောင်းသို့ သွားရောက် ကြည့်ရှုကြပြီး ကလေးငယ်များကို ကစားစရာနှင့် အာဟာရ မုန့်များ ပေးဝေကြသည်။

ယင်းနောက် မကွေးမြို့ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာနရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ မသန်စွမ်းသူများနှင့် မိခင်ပိုင်းများအား ထောက်ပံ့ငွေပေးအပ်ခြင်းအခမ်းအနား သို့ တက်ရောက်သည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေးနှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ အောင်မိုးညိုတို့က အမှာစကားပြောကြားကြပြီး မကွေးတိုင်း ဒေသကြီးအတွင်းရှိ မိခင်ပိုင်း ၃၄ ပိုင်းအတွက် ထောက်ပံ့ ငွေကျပ် ၁၇၈ ဒသမ ၆၅ သိန်း၊ ထပ်မံဖွင့်လှစ်မည့် မိခင်ပိုင်း အသစ် ၁၀ ပိုင်းအတွက် ထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၄၆ ဒသမ ၅၆၂ သိန်း၊ မသန်စွမ်းသူ ၁၂၂၀၇ ဦးအတွက် ထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၃၆၆၂ ဒသမ ၁၀ သိန်း၊ မင်းဘူးမြို့နယ်နှင့် နတ်မောက် မြို့နယ်အတွင်းရှိ မိခင်ပိုင်းများအတွက် သင်ထောက်ကူ ပစ္စည်းများကို တာဝန်ရှိသူများထံပေးအပ်ကြရာ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးက ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည် ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်တို့သည် အခမ်းအနားသို့ ကိုယ်တိုင်တက်ရောက် လာကြသော မသန်စွမ်းသူများအား ထောက်ပံ့ငွေများကို လက်ဝယ်အရောက်ပေးအပ်ခြင်းနှင့် ကလေးငယ်များကို ကစားစရာအရုပ်များနှင့် အာဟာရမုန့်များ ပေးဝေကြသည်။

မွန်းလုံပိုင်းတွင် မကွေးမြို့ကန်လှကျေးရွာရှိ မိခင်ပိုင်း အမှတ်(၃)၌ မိဘများလုပ်ငန်းခွင်ဝင်ချိန်၌ ကလေးများ အား စနစ်တကျပြုစောင့်ရှောက်ပေးနေမှု လက်တွေ့ ဆောင်ရွက်ခြင်းကို ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာကြပြီး ကလေးငယ်များအတွက် သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများ၊ အာဟာရမုန့်နှင့် ကစားစရာများ ပေးဝေကြသည်။

သတင်းစဉ်

ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစိုးအောင်နှင့်အဖွဲ့ ရှန်ဟိုင်းမြို့ရှိ အမှတ်(၁)ဘိုးဘွားရိပ်သာသို့ သွားရောက်လေ့လာ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၆

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစိုးအောင်နှင့်အဖွဲ့သည် ယမန် နေ့က ပေကျင်းမြို့မှ ရှန်ဟိုင်းမြို့သို့ ဆက်လက်ထွက်ခွာခဲ့ပြီး ရှန်ဟိုင်းမြို့ရှိ အမှတ်(၁) ဘိုးဘွားရိပ်သာသို့ သွားရောက် လေ့လာကာ ရှန်ဟိုင်းဒေသ ပြည်သူ့ရေးရာစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် Mr. Qin Hao Zhu နှင့် တာဝန်ရှိသူများ နှင့် တွေ့ဆုံသည်။

ရှေးဦးစွာ ရှန်ဟိုင်းဒေသ ပြည်သူ့ရေးရာစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန မှ တာဝန်ရှိသူများက ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ အကြောင်း ရှင်းလင်းရာတွင် သက်ကြီးရွယ်အိုများ၊ မသန်စွမ်း များနှင့် မိဘမဲ့(သို့)မိဘမှ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်နိုင်စွမ်း မရှိသည့် ကလေးသူငယ်များအား ကူညီပံ့ပိုးလျက်ရှိကြောင်း၊ ရှန်ဟိုင်းမြို့သည် နိုင်ငံတကာသတ်မှတ်ချက်များအရ အသက်ရှည်သူများနေထိုင်ရာမြို့ဖြစ်ပြီး နေထိုင်သူ ၂၅ သန်း ၏ ၃၄ ရာခိုင်နှုန်းကျော်မှာ အသက် ၆၀ ကျော် သက်ကြီး နိုင်ငံသားများဖြစ်သောကြောင့် ၎င်းပြည်သူများကို ပံ့ပိုး ကူညီပေးရန် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ ရှန်ဟိုင်း မြို့ရှိ သက်ကြီး ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်အား ၎င်း၏ မိသားစု

များက စောင့်ရှောက်လျက်ရှိပြီး ခုနစ်ရာခိုင်နှုန်းကျော်အား ရပ်ကွက်အဆင့် ဘိုးဘွားဝန်ဆောင်မှုဌာနများမှ စောင့်ရှောက် ပေးကာ ကျန်သုံးရာခိုင်နှုန်းခန့်သာ ဘိုးဘွားရိပ်သာတွင် နေထိုင်လျက်ရှိကြောင်း၊ ရှန်ဟိုင်းမြို့တွင် အစိုးရ လူမှုရေး အဖွဲ့အစည်းနှင့် ပုဂ္ဂလိကစီမံခန့်ခွဲနေသော ဘိုးဘွားရိပ်သာ ၇၀၀ ကျော်ရှိပြီး ရပ်ကွက်အဆင့်ဌာန ၃၀၀၀ ကျော်ရှိကြောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေးရာ မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ခေါင်းဆောင်ကလည်း မြန်မာနိုင်ငံတွင် နိုင်ငံတော်အဆင့်မှ သက်ကြီးစောင့်ရှောက်ရေး အလေးထားဆောင်ရွက်နေမှု၊ သက်ကြီးလူမှုရေးပင်စင်အား နိုင်ငံတော်၏ ဘဏ္ဍာငွေ လျာထားမှုနှင့်အညီ အသက်အရွယ်များ လျော့ချထောက်ပံ့ ပေးနေမှု၊ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ဘိုးဘွားရိပ်သာများအား ကြီးကြပ် ကွပ်ကဲမှု၊ ဘိုးဘွားရိပ်သာတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်သူများ အား စွမ်းဆောင်ရည်ကောင်းမွန်စေရေးအတွက် လေ့ကျင့် သင်ကြားပေးမှုတို့ကို ပြန်လည်ဆွေးနွေးသည်။

ထို့နောက် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ဘိုးဘွား ရိပ်သာအတွင်း ဘိုးဘွားများ နေ့စဉ်လူမှုဘဝအသွင် ပြန်လည် ရရှိစေရေးအတွက် စာဖတ်ခြင်း၊ ပန်းချီဆွဲခြင်း၊ ဂီတ ဖန်တီးခြင်း၊ ရိုးရှင်းသည့် လက်မှုလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ခြင်း



တို့အား ကြီးကြပ်ကူညီသူများဖြင့်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ခန္ဓာ ကိုယ်နှင့် စိတ်ပိုင်းကျန်းမာမှုအတွက် ရိပ်သာမှဆောင်ရွက် ပေးနေမှု၊ ခေတ်မီစက်ကိရိယာများအသုံးပြု၍ ပြန်လည် ထူထောင်ရေး၊ ပြန်လည်ဝင်ဆံ့ရေး ဆောင်ရွက်နေမှုများအား

လိုက်လံလေ့လာကာ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပြည့်စုံကောင်းမွန် သည့် ဘိုးဘွားရိပ်သာများဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

HEMODIALYSIS

ကျောက်ကပ်သွေးသန့်စင်ခြင်းဆိုင်ရာကုသမှုဌာန

ကျောက်ကပ်သွေးခြင်းအထူးနုနုအစိအစဉ်များ

ကျောက်ကပ်သွေးခြင်း(၁၀)ကြိမ်ဝယ်လျှင် (၂)ကြိမ်အခမဲ့

ဒီဇင်ဘာလ (၃၁)ရက် ၂၀၁၉အထိ

SCAN FOR DETAIL

(01) 937 6200

အာယုအင်တာနေရှင်နယ်သွေးရုံကြီး အမှတ် ၄၀၀၊ ကျိုက္ကဆံလမ်း၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်။

Why Fly? BE WITH US

မှုခင်း



ရိုးမကြိုးပြင်ကာကွယ်တောအတွင်းမှ တရားမဝင်သစ်စက်နှင့် ကျွန်း၊ ပျဉ်းကတိုး ၇၃ တန်ကျော် သိမ်းဆည်းရမိ

ရေတာရှည် နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရေတာရှည်မြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဦးငြိမ်းချမ်းနှင့် သစ်တောဝန်ထမ်းများ၊ သစ်တောလုံခြုံရေးအဖွဲ့တို့ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်က ရိုးမကြိုးပြင်ကာကွယ်တောအတွင်း ရှိသင်းဝင်မြောင်သို့ ရောက်ရှိကာ တရားမဝင် သစ်စက်တစ်လုံးနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ၊ တရားမဝင်ကျွန်း၊ ပျဉ်းကတိုးသစ်လုံး၊ ခွဲသား၊ ခွဲခြမ်း ၁၁၈၄ လုံး/ချောင်း/ခြမ်း၊ (၇၃ ဒသမ ၀၂၆၀ တန်)ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ဆက်စပ်တရားခံများအား ဖော်ထုတ်အရေးယူဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။



သည် အနောက်ဘက်တွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်လံမြို့နယ်၊ ဆင်ပေါင်ဝဲမြို့နယ်၊ မြောက်ဘက်တွင် နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေ လယ်ဝေးမြို့နယ်တို့နှင့် ထိစပ်လျက် ရှိပြီး တရားမဝင်သစ်စိုင်းထုတ်မှုများ မှာ ယခင်ကထက်များစွာ လျော့နည်းသွားသော်လည်း နည်းလမ်းပေါင်းစုံဖြင့် တရားမဝင်သစ်ထုတ်လုပ်မှုများ ရှိနေဆဲပင်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ကိုလွင်(ဆွာ)



မဟာအောင်မြေမြို့နယ်တွင် စိတ်ကြွဆေးပြားများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၆ မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၁၇) မန္တလေး(မြောက်ပိုင်း)မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် ညနေ ၃ နာရီက မဟာအောင်မြေမြို့နယ် သံလျက်မှော်(အနောက်)ရပ်ကွက် ပေါ်တော်မူဘုရားဝင်းအတွင်း မြတ်မင်းဦးအား ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွဆေးပြား ၄၀၀၊ ဆိုင်ကယ်တစ်စီးနှင့် ဖုန်းတစ်လုံးတို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ သံလျက်မှော် (အနောက်)ရပ်ကွက် ပေါ်တော်မူဘုရားအရှေ့ပေါက်အနီးရှိ ၎င်းနှင့်အတူနေ ဝင်းနောင်(ခ) ကိုနောင်၏ နေအိမ်ကိုရှာဖွေရာ စိတ်ကြွဆေးပြား ၁၄၈၀ နှင့် ငွေကျပ် ၂၀၇၀၀၀ တို့ကို ထပ်မံသိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် မြတ်မင်းဦး၊ ဝင်းနောင်(ခ)ကိုနောင် (ဖမ်းမိသေး)တို့အား ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ ကိုရဲ



မြတ်မင်းဦးအား သိမ်းဆည်းရမိသည့်စိတ်ကြွဆေးပြားများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

မိုင်းကိုင်မြို့နယ်၌ ဘိန်းစိုက်ခင်း နှစ်ဧကခန့် ပျက်ဆီး

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၆ မိုင်းကိုင်မြို့မရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ နယ်မြေခံတပ်မှ တပ်မတော်သားများပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်က မိုင်းကိုင်မြို့နယ် ခေးအုံခေကျေးရွာ မြောက်ဘက် လေးဖာလုံခန့်အကွာ၌ အမြင့်လေးလက်မခန့်ရှိ သီးပွင့်ဆဲ ဘိန်းစိုက်ခင်း တစ်ဧကနှင့် ၎င်းကျေးရွာ၏ အနောက်ဘက် လေးဖာလုံခန့်အကွာ၌ အမြင့် မြောက်လက်မခန့်ရှိ သီးပွင့်ဆဲ ဘိန်းစိုက်ခင်းတစ်ဧကတို့အား ပျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ရဲပြန်ကြား

သထုံမြို့နယ်၌ ရပ်ထားသောကားအား တိုက်မိမှုကြောင့် တစ်ဦး သေဆုံး

သထုံ နိုဝင်ဘာ ၁၆ မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့သုဓမ္မဝတီအပိုင် သထုံ-ဘားအံ အဝေးပြေးလမ်းမကြီး မိုင်တိုင်အမှတ်(၆/၅)နှင့် (၆/၆)ကြား၌ နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် ည ၈ နာရီခွဲခန့်က ဘားအံမှ သထုံသို့ ဦးတင်ညွန့် ကြာပန်းကျေးရွာနေထိုင်သူ မောင်းနှင်လာသော ဆိုင်ကယ်သည် လမ်းဘေးတွင် အချက်ပြုမီးဖွင့်၍ ရပ်ထားသော ၁၂ ဘီးယာဉ်အား ဝင်ရောက်တိုက်မိပြီး ဦးတင်ညွန့်မှာ အခင်းဖြစ်နေရာတွင်သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ဦးတင်ညွန့်အား သုဓမ္မဝတီနယ်မြေရဲစခန်းက အရေးယူဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။ လှိုင်ထွန်းအောင်(သထုံ)

မိုးကောင်း၌ ထော်လာဂျီအား ဝင်တိုက်မိ၍ ဆိုင်ကယ်မောင်းနှင်သူ သေဆုံး

မိုးကောင်း နိုဝင်ဘာ ၁၆ ကချင်ပြည်နယ် မိုးကောင်းမြို့ ကျွန်းတောရပ်ကွက်၌ နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် ညပိုင်းက ရပ်တန့်ထားသည့် ထော်လာဂျီအား ဆိုင်ကယ်မှ ဝင်ရောက်တိုက်မိပြီး ဆိုင်ကယ်မောင်းနှင်သူ သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် ညနေ ၆ နာရီခွဲခန့်က မိုးကောင်းမြို့ ကျွန်းတောရပ်ကွက်မှ ဆားမှော်ကျေးရွာအထွက် မြစ်ကြီးနား-ရွှေဘို ပြည်ထောင်စုကားလမ်းတွင် မိုးကောင်းမှ ဆားမှော်ကျေးရွာသို့ မိုးကောင်းမြို့နယ် နမ္မတီးမြို့ရွှေဝါရပ်ကွက်နေ ဦးဆန်းလွင် မောင်းနှင်လာသည့် ဆိုင်ကယ်သည် ရပ်တန့်ထားသည့် ထော်လာဂျီအား နောက်မှဝင်တိုက်မိပြီး ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့၍ မိုးကောင်းမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ဆေးကုသမှုခံယူစဉ် ရရှိသည့်ဒဏ်ရာများဖြင့် သေဆုံးခဲ့သည်။ ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ မိုးကောင်းမြို့မရဲစခန်းတွင် သေမှုသေခင်းရေးဖွင့်ထားကြောင်း သိရသည်။ ဝင်းနိုင်(ကချင်မြေ)

သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုမဖြစ်ပွားရေး အသိပညာပေးဟောပြော

လှည်းကူး နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် လှည်းကူးမြို့နယ်အတွင်း သက်ငယ်မုဒိမ်းမှု မဖြစ်ပွားစေရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်က ရဲမှန်ကျေးရွာအုပ်စု လမ်းသစ်လမ်းထိပ်ဓမ္မဂုံရောင်ဓမ္မာရုံ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲတွင် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးသန်းဝင်းက သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုမဖြစ်ပွားစေရေးနှင့် မှုခင်းကျဆင်းရေး မဟာဗျူဟာကို ထည့်သွင်းဆွေးနွေးဟောပြောခဲ့ပြီး မြို့မရဲစခန်းမှူး ဒုရဲမှူး မောင်မောင်ဦးက လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေး၊ ခိုးဆိုးလုနိုက်မှုများမဖြစ်ပွားစေရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးများအကြောင်းနှင့် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်းဆိုင်ရာများကို အကျယ်တဝင့် အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့သည်။ ဟောပြောပွဲသို့ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ရပ်မိ/ရပ်ဖများ၊ ဒေသခံပြည်သူများ စုစုပေါင်းအင်အား ၆၅ ဦးခန့် တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ နိုင်လင်း(လှည်းကူး)

2019 EXPO မြေကြီး
စိုက်ပျိုးရေးသုံးပစ္စည်း၊ လယ်ယာသုံးစက်ပစ္စည်းများနှင့်
အောက်လုပ်ငန်းလုပ်ငန်းသုံးစက်ပစ္စည်းများဆိုင်ရာ
Date 22-11-2019 to 24-11-2019
Time 9:00 AM to 6:00 PM
Place Tatmataw Hall, Yangon
ပြုစုလုပ်ကိုင်သူများအတွက် အထူးအခွင့်အရေး
ထော်လာဂျီ (၃)စီးကို ငွေစဉ်ကမ်းမဲဖောက်ပေးမည်

ပြည်တွင်းရေးရာ

Save Lives on Road ဝီဒီယိုပြိုင်ပွဲ ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၆

ဆွီဒင်နိုင်ငံ စတော့ဟုမ်းမြို့တွင်ကျင်းပမည့် 2nd World Youth Assembly for Road Safety တွင် မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြုတက်ရောက်၍ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှ လူငယ်များနှင့်အတူ ယာဉ်၊ လမ်းအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး နှီးနှောဖလှယ်ပွဲသို့ တက်ရောက်ခွင့်ရရှိမည့် Save Lives on Road Video Clip ပြိုင်ပွဲကို ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

ရိုက်ကူးဖော်ပြရမည်

အဆိုပါပြိုင်ပွဲတွင် တစ်ပွဲလျှင် အဖွဲ့ဝင်သုံးဦး (ကျား/မ)ပါဝင်မည်ဖြစ်သည်။ ပြိုင်ပွဲဝင်များသည် ခုနစ်မိနစ်စာ ဝီဒီယိုရုပ်သံဖိုင်ကို ဖန်တီးရမည်ဖြစ်သည်။ လမ်းအသုံးပြုသူတစ်ဦးအနေဖြင့် မိမိနေထိုင်ရာဝန်းကျင် သို့မဟုတ် ရုံး၊ ကျောင်းသို့ သွားရာလမ်းတစ်လျှောက်တွင် ကြုံတွေ့နေရသော အသက်ဆုံးရှုံး၍ ယာဉ်လမ်းအန္တရာယ် မတော်တဆဖြစ်စေနိုင်သည့် ဖြစ်စဉ်တစ်ခုအကြောင်းကို ရှင်းပြကာ မည်သို့တားဆီးနိုင်မည်ကို ရိုက်ကူးဖော်ပြရမည်ဖြစ်သည်။

အထူးပြုလုပ်ချက် Animation များ၊ နောက်ခံစကားပြောတီးလုံးများ၊ အဖွဲ့ဝင်များ၏ လှုပ်ရှားမှုများကို လွတ်လပ်စွာဖန်တီးနိုင်သည်။ ပါဝင်သည့်အဖွဲ့နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ တစ်ဦးချင်းမိတ်ဆက်မှုကို ထည့်သွင်းရိုက်ကူးရမည်။ ထိုရိုက်ကူးမှုကို ကန့်သတ်ချက် ခုနစ်မိနစ်အတွင်း ထည့်သွင်းရေတွက်ခြင်းမပြုပါ။ ရိုက်ကူးပြီးစီးသောရုပ်သံဖိုင်ကို MP-4 ဖိုင်အဖြစ် DVD သို့မဟုတ် USB ဖြင့် Suu Foundation ရုံးအမှတ် ၉၇/က အနောက်ရွှေဂုံတိုင်လမ်း ဗဟန်းမြို့နယ် ရန်ကုန်မြို့ ဖုန်း-၀၉ ၄၂၀၃၃၉၆၃ သို့ ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက် နောက်ဆုံးထားပေးပို့ရမည်ဖြစ်သည်။

ဆန်ခါတင်ငါးဖွဲ့

ပြိုင်ပွဲဝင်များသည် အသက် ၁၈ နှစ်မှ ၂၉ နှစ်အတွင်းရှိရမည်။ IELTS Band (6.5) နှင့် ညီမျှသော အင်္ဂလိပ်စာဘာသာကျွမ်းကျင်ရမည်။ IELTS စာမေးပွဲဖြေဆိုထားရန်မလိုအပ်ပါ။ Microsoft Power Point အသုံးပြုနိုင်ရမည်။ နိုင်ငံတကာကဏ္ဍမျိုးစုံအကြောင်းအရာ ဗဟုသုတရှိရမည်။ ဖန်တီးလိုစိတ်ရှိခြင်း၊ စုပေါင်းဆောင်ရွက်လိုစိတ်ရှိခြင်း၊ လူများရှေ့တွင် စကားပြောစွမ်းရည်တို့ရှိရမည်။ ပြိုင်ပွဲဝင်အဖွဲ့များထဲမှ ဆန်ခါတင်ငါးဖွဲ့ ရွေးချယ်မည်ဖြစ်ပြီး အရွေးချယ်ခံရသည့်အဖွဲ့များအား ရန်ကုန်မြို့တွင် နောက်ဆုံးအဆင့် ရွေးချယ်မည်ဖြစ်သည်။ နောက်ဆုံးအနိုင်ရရှိသောအဖွဲ့သည် ဆွီဒင်နိုင်ငံ စတော့ဟုမ်းမြို့တွင်ကျင်းပမည့် 2nd World Youth Assembly for Road Safety သို့ အဖွဲ့လိုက် တက်ရောက်ခွင့်ရရှိမည်ဖြစ်သည်။ အသေးစိတ်အချက်အလတ်များကို www.wyeroadsafety.org တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်သည်။ အဆိုပါပြိုင်ပွဲကို တိုတယ်ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း (ရတနာစိမ့်ကိန်း) က ပံ့ပိုးကူညီသည်။ အောင်သူရ



မူခင်းအသိပညာပေးဟောပြော

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၆

ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင် မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် လွတ်လပ်ရေးရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးခန်း၌ နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက် ည ၇ နာရီခွဲတွင် မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် မြို့မရဲစခန်းမှူး ဒုရဲမှူးကြံ့ထွန်းကျော်က သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုပျောက်ရေးနှင့် မူခင်းအသိပညာပေးဟောပြောခဲ့ရာ လွတ်လပ်ရေးရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဒေါ်လှလှအေးနှင့်အဖွဲ့၊ ရပ်ကွက်နေပြည်သူစုစုပေါင်း ၅၀ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကျော်စိုးမိုး (မင်္ဂလာတောင်ညွန့်)



နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်က ဗဟန်းမြို့နယ် ဗိုလ်ချုပ်ရပ်ကွက် နတ်မောက်လမ်းရှိ စင်ကာပူ စက်မှုကျောင်းရှေ့တွင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးသိန်းဝင်း ဦးဆောင်၍ မူခင်းမဖြစ်ပွားစေရေးအတွက် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ယာဉ်ထိန်းတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ မော်တော်ယာဉ်များအား ရပ်တန့်စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း တင်တင်တင်

မျိုးဆက်သစ် လူငယ်ရုပ်ရှင်ဒါရိုက်တာနှင့် ထုတ်လုပ်သူ ဆန်ခါတင်ခြောက်ဖွဲ့ရွေးချယ်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၆

ရုပ်ရှင်ဒါရိုက်ကူးသူ မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များအား မွေးထုတ်ပေးလျက်ရှိသည့် Myanmar Script Fund အစီအစဉ်သည် ယခုနှစ်အတွက် ပြိုင်ပွဲဝင် ရုပ်ရှင်ဒါရိုက်တာနှင့် ထုတ်လုပ်သူ ဆန်ခါတင်ခြောက်ဖွဲ့ ရွေးချယ်ကြေညာမှုကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ ဗဟန်းမြို့နယ်ရှိ မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ဖွံ့ဖြိုးရေးစင်တာ၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါခြောက်ဖွဲ့သည် ပြိုင်ပွဲဝင် အဖွဲ့ ၂၀ ထဲမှ နောက်ဆုံးဆန်ခါတင်အဆင့် ရွေးချယ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ထိုခြောက်ဖွဲ့ထဲမှ ထပ်မံကာ တစ်ဖွဲ့ကို ဆက်လက် ရွေးချယ်သွားမည်ဖြစ်ရာ ရွေးချယ်ခံရသောအဖွဲ့သည် ၎င်းတို့ရိုက်ကူးထားသည့် ဇာတ်ကားပရောဂျက်အား နိုင်ငံတကာရုပ်ရှင်ပွဲတော်တစ်ခုဖြစ်သည့် Locarno, Open Door Hub ၌ ပြသခွင့်နှင့် နိုင်ငံတကာမှ ရုပ်ရှင်ဖန်တီးထုတ်လုပ်သူ၊ ဒါရိုက်တာများနှင့် တွေ့ဆုံခွင့်၊ ဆွေးနွေးခွင့်များအပြင် ရုပ်ရှင်နှင့် ပတ်သက်သည့် လေ့လာခွင့်များပါ ရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

"မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ကားတွေ နိုင်ငံတကာရုပ်ရှင်ပွဲတော်တွေမှာ ရွေးချယ်ပြသနိုင်အောင် ကူညီထောက်ပံ့ပေးနေပါတယ်။ ယခုလေးကြိမ်မြောက်မှာ မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ကားတွေ နိုင်ငံတကာရုပ်ရှင်ပွဲတော်ကို သွားရောက်ပြသတာ လေးငါးကားရှိပါပြီ။ ဒီမှာ ဝင်ပြိုင်ခဲ့တဲ့ ဒါရိုက်တာ သည်မော်နိုင်ရဲ့ ဇာတ်ကား ပရောဂျက်ဆိုရင် ပြင်သစ်နိုင်ငံကန့်ရုပ်ရှင်ပွဲတော်မှာ ရွေးချယ်ပြသခံရတယ်။ ဆုဆိုလည်း နှစ်ဆုရထားတယ်။ အဲဒါက ဒီပြိုင်ပွဲရဲ့ တိုးတက်မှုပါပဲ" ဟု Myanmar Script Fund ၏ တွဲဖက်ခေါင်းဆောင် Severine Wemaere က ပြောသည်။



ယခုနှစ်အတွက် ဆန်ခါတင် ရွေးချယ်ခံရသည့် ခြောက်ဖွဲ့မှာ Human ပရောဂျက်ဖြင့် ကိုသန်းလွင်ဦး (ဒါရိုက်တာ) နှင့် မပိုးပိုး (ထုတ်လုပ်သူ)၊ Lucky ပရောဂျက်ဖြင့် ကိုမျိုးမင်းထွေး (ဒါရိုက်တာ) နှင့် The Creative Playground (Producer)၊ The Ballet of A New Bud ပရောဂျက်ဖြင့် မမိုးမြတ်မေဇာခြည် (ဒါရိုက်တာ)၊ မတင်ထက်ပိုင် (ထုတ်လုပ်သူ) နှင့် ကိုသက်ဇော်ဝင်း (ထုတ်လုပ်သူ)၊ Through The Breeze of Night ပရောဂျက်ဖြင့် ကိုမောင်ဘုန်း (ဒါရိုက်တာ) နှင့် ကိုသိဒ္ဓိ (ထုတ်လုပ်သူ)၊ Garuda ပရောဂျက်ဖြင့် ကိုဇော်ဘိုဘို ဟိန်း (ဒါရိုက်တာ) နှင့် ကိုလမင်းဦး (ထုတ်လုပ်သူ)၊ The

Rooster ပရောဂျက်ဖြင့် ကိုအောင်မင်း (ဒါရိုက်တာ) ကို နိုင်ငံ (ထုတ်လုပ်သူ) နှင့် မစန်းစန်းဦး (Writer) တို့ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ Myanmar Script Fund (MSF) အစီအစဉ်သည် ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှ စတင်ခဲ့ပြီး ယခု ၂၀၁၉ တွင် လေးကြိမ်မြောက် ခွဲပြုဖြစ်သည်။ နှစ်စဉ် ပြိုင်ပွဲဝင်များကို ဖွဲ့စည်းလေ့ရှိပြီး စက်တင်ဘာလတွင် ဖောင်ပိတ်ကာ သတ်မှတ်စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ အတိုင်း အကဲဖြတ်ခိုင်းများက စိစစ်ရွေးချယ်ခဲ့ပြီး ယခု နောက်ဆုံး ဆန်ခါတင်အဆင့်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်း-အေးမင်းသူ ဓာတ်ပုံ-မိုးမြင့်မောင်

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တွေ့ဆုံပွဲပြုလုပ်

နတ်တလင်း နိုဝင်ဘာ ၁၆

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် လုပ်ငန်းများတွင် သက်ဆိုင်ရာဌာနများဖြင့် ပူးပေါင်း ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ စာရေးများတွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီခရိုင် နတ်တလင်းမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည်။

တွေ့ဆုံပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီး-၂ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်ကျော်နိုင်က လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ အဓိကဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းများမှာ ပြည်သူများအတွက် ကိုယ်စားပြုရေး၊ ဥပဒေပြုရေး၊ ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်ရေးတို့ပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကိုယ်စားပြုရေးတွင် မြို့နယ်အတွင်းဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းများတွင် လုပ်ဆောင်ရာဌာနများဖြင့် ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဥပဒေပြုရေးတွင် လွှတ်တော်၌ ဥပဒေကြမ်းကော်မတီနှင့် ပြင်ဆင်သင့်သည့်များကို ပြင်ဆင်ခြင်း၊ ခေတ်နှင့်လျော်ညီသည့် ဥပဒေများကို အသစ်ရေးဆွဲခြင်းများကို ရေးရာကော်မတီဖြင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရခြင်း၊ ကျေးရွာအုပ်စု၊ ရပ်ကွက်နေ ပြည်သူများ၏ လိုအပ်ချက်များကို သက်ဆိုင်ရာဌာနသို့ တင်ပြလျှင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များကိုလည်း မိတ္တူပေးစေလိုကြောင်း၊ ဒါမှသာ ဝန်ကြီးဌာနကို သေချာစွာ ပြောပြနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြား၍ မြို့နယ်ဆည်မြောင်းဦးစီးအရာရှိ ဦးသက်နိုင်



က နွေစပါးစိုက်ပျိုးကြမည့်လယ်ဧကများ စာရင်းကို မိမိတို့ဌာနသို့ စာရင်းပေးပို့ကြစေလိုကြောင်း၊ သို့မှသာ ရေပေးဝေမှုတွင် အဆင်ပြေစွာ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒုတိယ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသန်းထွန်းက ပွင့်လင်းရာသီရောက်ရှိလာပြီဖြစ်သည့်အတွက် မီးအန္တရာယ်

မဖြစ်ပေါ်စေရန် သတိပြုစေလိုကြောင်း၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများအနေဖြင့် မိမိတို့ဒေသအတွင်း မီးဘေးသတိမူရေး ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အလေးထား ဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း ပြောပြသွားကြောင်း သိရသည်။ တင်မြင့် (နတ်တလင်း)

လက်ပံတန်းမြို့နယ်တွင် စာအုပ်စာစောင် ချစ်မြတ်နိုးသူများနှင့် စာဖတ်ပိုင်းပြုလုပ်

လက်ပံတန်း နိုဝင်ဘာ ၁၆

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး လက်ပံတန်းမြို့နယ်၌ စာအုပ်စာစောင်ချစ်မြတ်နိုးသူများအသင်းက ဦးဖိုးကျား၏ ကိုယ်တွေ့ဝတ္ထုများ စာအုပ်ဖြင့် စာဖတ်ပိုင်းကို နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် မြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနခန်းမ၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

အခမ်းအနားတွင် ကျောင်းသားကျောင်းသူများနှင့် စာပေဝါသနာရှင်များ စာပေအမြဲပြတ်ဖတ်ရှုနိုင်စေရန်၊ စာဖတ်သည့် အလေ့အကျင့်များ ရရှိ

စေရန်၊ စာပေစကားများ ပိုင်းဝန်းဆွေးနွေးတတ်စေရန် ရည်ရွယ်၍ စာဖတ်ပိုင်းများ လစဉ်ကျင်းပဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း မြို့နယ်ပြုလုပ်ရာ Book Club ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်



သိန်း (မြင့်သိန်း-ရွှေတောင်) အဖွဲ့ဝင် ဦးစောမြင့်၊ ဦးသန်းညွန့်၊ ဦးတင်လှ (ကောင်းကောင်း-လက်ပံတန်း) တို့က ဦးဖိုးကျား၏ ကိုယ်တွေ့ဝတ္ထုများ စာအုပ်ပါ အကြောင်းအရာများကို ဖတ်ကြားဆွေးနွေးရာ ကျောင်းသားကျောင်းသူများက စာအုပ်ပါ အကြောင်းအရာများအပေါ် သုံးသပ်ခံစား၍ သိရှိလိုသည်များကို ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါစာဖတ်ပိုင်းတွင် Book Club, Woman Club နှင့် Youth Club အဖွဲ့ဝင်များ စုစုပေါင်း ၃၀ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ မောင်ရွှေဝင်း (ပြည်)

အားကစား၊ အနုပညာ

ဘိုင်ယန်သို့ပြောင်းရွှေ့ရန် မန်စီးတီးမှ ဆာနေး ထွက်ခွာမည်

မန်စီးတီး တောင်ပံကစားသမား လီရှိုင်းဆာနေဟာ လာမယ့်နှစ်မှာ ဂျာမနီဘွန်ဒင်လီဂါကလပ် ဘိုင်ယန် မြူးနစ်အသင်းကို ပြောင်းရွှေ့ကစားဖို့ ရည်ရွယ်ထားတဲ့အတွက် အိတ်ဟက်ဒ် ကနေ ထွက်ခွာဖို့စဉ်းစားနေတယ်လို့ သိရပါတယ်။

ဆာနေဟာ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းဟာ ဆာနေဟာ ၁၂ လ ကျန်ရှိနေသေးပြီး မန်စီးတီး အသင်းအနေနဲ့ အသက် ၂၃ နှစ် အရွယ်ရှိ ဆာနေဟဲ့ ပြောင်းရွှေ့ကြေး

ကို ပေါင် ၁၃၇ သန်းအထိ သတ်မှတ် ထားတယ်လို့ သိရပါတယ်။ ဆာနေဟဲ့ အနေနဲ့ မန်စီးတီးအသင်းကနေ ထွက်ခွာမယ်ဆိုရင် သူ့နေရာမှာ အစား ထိုးကစားသမား ခေါ်ယူသွားဖို့လည်း အသင့်ရှိနေတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

တစ်ဦးဖြစ်ပြီး မန်စီးတီးအသင်းနဲ့ လီဗာပူးအသင်းတို့ ဩဂုတ်လအတွင်း က ဝင်ဘလေးမှာယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့တဲ့ ကွန်မြူနတီဒိုင်း ပွဲစဉ်ကတည်းက ဒဏ်ရာရရှိနေခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဆာနေဟာ မန်စီးတီးအသင်းကစားသမားတွေထဲမှာ အကောင်းဆုံး ကစားသမားတစ်ဦးအဖြစ် အသိအမှတ်ပြုခံထားရတဲ့ ကစားသမား

ဟာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်က ရှော်လ်ကေး အသင်းကနေ ပြောင်းရွှေ့ကြေး ပေါင် ၄၂ သန်းနဲ့ မန်စီးတီးအသင်းကို ပြောင်းရွှေ့လာခဲ့တာဖြစ်ပြီး အိတ်ဟက်ဒ်ကို ရောက်ရှိလာခဲ့ချိန်ကလည်း ၁၃၄ ပွဲ အထိ ပါဝင်ကစားပေးထားကာ သွင်းဂိုး ၃၉ ဂိုး သွင်းယူပေးထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဆာနေဟာမန်စီးတီးအသင်းကနေ ထွက်ခွာဖို့စဉ်းစားတဲ့အပြင် ကွင်းလယ် ကစားသမား ဒေးဗစ်ဆေးလ်ဗား ကလည်း အခု ပရီမီယာလိဂ်ဘောလုံး ရာသီကုန်မှာ မန်စီးတီးအသင်းနဲ့ စာချုပ်သက်တမ်း ကုန်ဆုံးမှာဖြစ်လို့ စပိန်ကွင်းလယ်ကစားသမား အင်နိုယေစတာ ကစားလျက်ရှိတဲ့ ဂျပန်ဂျေလိဂ်ကလပ် ဗစ်ဆယ်ကိုဘီအသင်း ကို ပြောင်းရွှေ့ကစားဖို့ စဉ်းစားနေတယ် လို့ သိရပါတယ်။



လေးနှစ်အတွင်း ပထမဆုံး နိုင်ငံတကာသွင်းဂိုးတစ်ဂိုး ကာဇီလာသွင်းယူ

ကွင်းလယ်ကစားသမား ဆန်တီကာဇီလာဟာ ယူရို ၂၀၂၀ ခြေစစ်ပွဲစဉ်မှာ အုပ်စုအဆင့်ပွဲစဉ်အဖြစ် မော်လ်တာအသင်းနဲ့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရပြီး အဲဒီပွဲစဉ်မှာ စပိန်အသင်းက မော်လ်တာအသင်းကို ခုနစ်ဂိုးပြတ်နဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

စပိန်အသင်းဟာ အဲဒီလိုအနိုင်ရရှိခဲ့လို့ အုပ်စုအဆင့်မှာ ထိပ်ဆုံးက ဦးဆောင်နိုင်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး စပိန်အသင်းအတွက် သွင်းဂိုးတွေကို ၂၃ မိနစ်မှာ မိုရက်တာ၊ ၄၁ မိနစ်မှာ ကာဇီလာ၊ ၆၂ မိနစ်မှာ ပါအူတောရက်စ်၊ ၈၃ မိနစ်မှာ ဆရာဘီယာ၊ ၆၉ မိနစ်မှာ အိုလ်မို၊ ၇၁ မိနစ်မှာ မိုရီနိုနဲ့ ၈၅ မိနစ်မှာ နာဗက်စ် တို့က သွင်းယူပေးခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

စပိန်အသင်းနဲ့ မော်လ်တာအသင်းတို့ရဲ့ ပွဲစဉ်မှာစပိန်အသင်းအတွက် တစ်ဂိုးသွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့တဲ့ ကွင်းလယ်ကစားသမားကာဇီလာဟာ လေးနှစ်အတွင်း ပထမဆုံး နိုင်ငံတကာသွင်းဂိုးတစ်ဂိုး သွင်းယူနိုင်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကာဇီလာဟာ စပိန်လက်ရွေးစင်အသင်းအတွက် နောက်ဆုံးသွင်းယူခဲ့တဲ့ နိုင်ငံတကာသွင်းဂိုးကတော့ ၂၀၁၅ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလအတွင်းကစားခဲ့တဲ့ အင်္ဂလန်အသင်းနဲ့ပွဲစဉ်မှာ တစ်ဂိုးသွင်းယူပေးခဲ့တာဖြစ်ပြီး အဲဒီပွဲစဉ်မှာ စပိန် အသင်းက အင်္ဂလန်အသင်းကို နှစ်ဂိုးပြတ်နဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

ငွေကြယ် - စုစည်းသည်



အနုပညာ

ဆွမ်မန်းဒပ်စ်နဲ့ တေးသီချင်းသစ်တွေ ပူးပေါင်းဖန်တီးသွားမှာဖြစ်ကြောင်း ကမ်မီလာကပ်ဘဲလို ဆို

ပေါ့ပ်ကြယ်ပွင့် ကမ်မီလာကပ်ဘဲလိုဟာ လတ်တလောမှာ Time Next 100 Gala ပွဲကို တက်ရောက်လာခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအခမ်းအနားရဲ့ ကော်စောနီပေါ် လျှောက်လှမ်းစဉ် ပေါ့ပ်ကြယ်ပွင့်ကို သူ့ရဲ့ချစ်သူ ဆွမ်မန်းဒပ်စ်နဲ့ တေးသီချင်းတွေ



ပူးပေါင်းဖန်တီးသွားဖို့ရာ အစီအစဉ်နဲ့ပတ်သက်ပြီး မေးမြန်းခဲ့ရာမှာ ပေါ့ပ်ကြယ်ပွင့်က သူတို့နှစ်ဦးကို တေးသီချင်းတွေမှာ အတူတွေ့မြင်ရမှာဖြစ် ကြောင်း ဖြေကြားခဲ့တာဖြစ်တယ်လို့ အီးအွန်လိုင်းဒေါ့ကွန်းနဲ့ ရေးသားဖော်ပြ ချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

လတ်တလောမှာ အသက် ၂၂ နှစ်အရွယ်ရှိပြီဖြစ်တဲ့ ကမ်မီလာကပ်ဘဲလို က နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ တွေ့ဆုံပွဲမှာ တေးအယ်လ်ဘမ်သစ်အကြောင်း ဖြေကြားရင်း ချစ်သူတေးသီချင်း ဆွမ်မန်းဒပ်စ်နဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မယ့် အကြောင်းကို ဖြေကြားခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ကမ်မီလာကပ်ဘဲလိုက သူ့နဲ့ ဆွမ်မန်း ဒပ်စ်တို့ဟာ ဘာမှာ အတူပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေတာဖြစ်ကြောင်း၊ ဒါကြောင့် သူတို့နှစ်ဦးကို တေးသီချင်းတွေမှာ အတူတွေ့မြင်သွားရမှာဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည် ဖြေကြားခဲ့ပါတယ်။

မကြာမီထွက်ရှိတော့မယ့် ကမ်မီလာကပ်ဘဲလိုရဲ့ Romance တေး အယ်လ်ဘမ်မှာလည်း သူ့နဲ့ဆွမ်မန်းဒပ်စ်တို့ရဲ့ အချစ်ဇာတ်လမ်းအကြောင်း ရေးသားထားတဲ့ တေးသီချင်းတွေ ပါဝင်နေပြီး ဒီတေးအယ်လ်ဘမ်မှာ အချစ် သီချင်းတွေ ပါဝင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ကမ်မီလာကပ်ဘဲလိုက လက်ရှိမှာ သူဟာ အချစ်ကိုခံစားနေရသူတစ်ဦးဖြစ်ပြီး ဒီခံစားချက်တွေက သူ့ရဲ့ တေးအယ်လ်ဘမ် သစ်အပေါ် လွှမ်းမိုးထားတာဖြစ်တယ်လို့လည်း ဆိုပါတယ်။ ဒီတေးအယ်လ်ဘမ် သစ်မှာ ပေါ့ပ်ကြယ်ပွင့်ရဲ့ ပြီးခဲ့တဲ့ နှစ်နှစ်တာကာလအတွင်း အချစ်နဲ့ပတ်သက်ပြီး ခံစားခဲ့ရသမျှတွေ ပါဝင်မှာ ဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

ကမ်မီလာကပ်ဘဲလိုဟာ ကမ္ဘာကျော်မဂ္ဂဇင်းတစ်ခုဖြစ်တဲ့ TIME မဂ္ဂဇင်း ကြီးရဲ့ နိုဝင်ဘာ ၂၅ ရက်ထုတ် မဂ္ဂဇင်းအတွက် မျက်နှာဖုံးရှင်အဖြစ်လည်း ဖော်ပြခြင်းခံခဲ့ရပါတယ်။ အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ် ၁၀၀ အတွက် ရည်ရွယ် ထုတ်လုပ်ထားတဲ့ မဂ္ဂဇင်းမှာ ကမ်မီလာကပ်ဘဲလိုက မျက်နှာဖုံးရှင်အဖြစ် ဖော်ပြခံခဲ့ရတဲ့အပေါ် ပေါ့ပ်ကြယ်ပွင့်က သူ့ရဲ့ အင်စတာဂရမ်စာမျက်နှာပေါ်မှာ မဂ္ဂဇင်းမျက်နှာဖုံးဇာတ်ပုံနဲ့အတူ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်မိကြောင်းနဲ့ ကျေးဇူးတင်မိ ကြောင်း ထည့်သွင်းရေးသားဖော်ပြထားတာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။

ကမ်မီလာကပ်ဘဲလိုဟာ လက်ရှိမှာ ၂၀၁၉ ခုနှစ် အမေရိကန်တေးဂီတ ဖျော်ဖြေပွဲမှာ ပါဝင်ဖျော်ဖြေသွားဖို့ရာ ပြင်ဆင်မှုတွေပြုလုပ်နေပါတယ်။

ကမ်မီလာကပ်ဘဲလိုရဲ့ တေးအယ်လ်ဘမ်သစ် Romance ကို လာမယ့် ဒီဇင်ဘာ ၆ ရက်မှာ စတင်ထုတ်လွှင့်ပေးသွားမှာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

အေးပြည့် - စုစည်းသည်



နယူးယောက်မှာ ရုပ်ရှင်ရိုက်နေတဲ့ ဂျနီဗာလိုပက်စ်

ကျော်ကြားတဲ့ ပေါ့ပ်ကြယ်ပွင့် ဂျနီဗာလိုပက်စ်ဟာ လတ်တလောမှာ နယူးယောက် မှာ ရုပ်ရှင်သစ်တစ်ကားကို ရိုက်ကူးနေတာဖြစ်ပါတယ်။ သူ့ရဲ့ ရုပ်ရှင်သစ်က Marry Me လို့ အမည်ရပြီး အချစ်ရုပ်ရှင်အမျိုးအစားဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရ ပါတယ်။

Marry Me မှာ ဂျနီဗာလိုပက်စ်ဟာ အိုဝန်ဝေဆန်နဲ့တွဲဖက်ကာ ခေါင်းဆောင် အဖြစ် ပါဝင်ထားတာဖြစ်ပြီး ပြီးခဲ့တဲ့သောကြာနေ့က ရိုက်ကွင်းမှာ ဂျနီဗာ လိုပက်စ်ဟာ အပြုံးတွေဝေဆာနေပြီး အိုဝန်ဆီက လက်ဆောင်လက်ခံရရှိခဲ့တဲ့ အခန်းကို ရိုက်ကူးနေတာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။

အဆိုပါရုပ်ရှင်မှာ ဂျနီဗာလိုပက်စ်ဟာ ကျော်ကြားတဲ့ ပေါ့ပ်ကြယ်ပွင့်တစ်ဦး အဖြစ် ပါဝင်ထားတာဖြစ်ပါတယ်။ သူ့ပါဝင်ထားတဲ့ ဇာတ်ကောင်ဟာ စေ့စပ်ထား တဲ့ ချစ်သူရဲ့ သစ္စာဖောက်မှုနဲ့ ကြုံတွေ့ခဲ့ရပြီးနောက် သာမန်ယောက်ျားတစ်ဦးနဲ့ တွေ့ဆုံကာ ချစ်ကြိုက်ခဲ့ပါတယ်။ နောက်ဆုံးမှာ အချစ်ကိုရွေးချယ်ကာ သာမန် အမျိုးသားတစ်ဦးနဲ့ လက်ထပ်ခဲ့တဲ့အကြောင်း ပုံဖော်ထားတာဖြစ်ပါတယ်။

Marry Me ဟာ ဂျနီဗာလိုပက်စ်နဲ့ အိုဝန်ဝေဆန်တို့ ဒုတိယအကြိမ် တွဲဖက် ရိုက်ကူးထားတဲ့ ရုပ်ရှင်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါရုပ်ရှင်ကို လာမယ့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း ရိုတင်သွားမှာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

“ကျေးဇူးတင် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း”



HTUN NAY WUN THITSAR CO., LTD. နှင့်
DOOSAN Infracore Co., Ltd. တို့မှ ၁၆-၁၁-၂၀၁၉ (စနေနေ့) ၌
Meliá Yangon Hotel တွင် စီစဉ်ကျင်းပခဲ့သည့်

“2019 WINTER OPEN HOUSE”

Opening Ceremony သို့ ဝမ်းမြောက်ပျော်ရွှင်စွာ တက်ရောက်ချီးမြှင့်ပေးခဲ့ကြသည့်
အစိုးရဌာနဆိုင်ရာများမှ လူကြီးပင်းများ၊ စက်ယန္တရားများ၊ ဝယ်ယူအားပေးကြသော စီးပွားရေးလုပ်ငန်း၊ နယ်ပယ်အသီးသီးမှ
လုပ်ငန်းရှင်ကြီးများအား ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်စွာဖြင့် လိုက်လိုက်လဲ့လဲ့ ကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။
၉ - နှစ်ကျော်ကာလအတွင်း တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းခွင်များအတွက် စက်ယန္တရားကြီးများ၊ ဝယ်ယူအားပေးခဲ့ကြသည့် မိတ်ဖက်လုပ်ငန်းရှင်
ကုမ္ပဏီကြီးများအား ယခုထက်ပိုမိုကောင်းမွန်သည့် ဝန်ဆောင်မှုများ၊ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

လေးစားစွာဖြင့်
ထွန်းအနုဝန်းသစ္စာကုမ္ပဏီလီမိတက်
ဆုတံဆိပ်မှပါမိုက်တာအဖွဲ့ နှင့် ကုမ္ပဏီဝန်ထမ်းများ

MYANMAR GOLF FEDERATION

MYANMAR GOLF TOUR 2019

PROFESSIONAL GOLFERS ASSOCIATION MYANMAR

MYANMAR GOLF TOUR 2019

Presented by

JBL

ပြင်ဦးလွင်
Pjin Co. Ltd.

Organized by

MYANMAR GOLF FEDERATION

INNWA BANK LIMITED

၂၁ - ၂၄၊ နိုဝင်ဘာ၊ ၂၀၁၉ ချယ်ရီလွင်တပ်မတော်ဧကကွင်း၊ ပြင်ဦးလွင်

ELEV 3538 FT.

ရတနာသစ်တော ပြည့်သွေးကြော သစ်တောရတနာ ထိန်းသိမ်းပါ

ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ဧည့်ဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာ သင်တန်းကျောင်းနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ သင်တန်းကျောင်းတို့အား ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၆
 ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့၌ ရောက်ရှိနေသည့် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူသည် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲတွင် မြစ်ကြီးနားမြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ပြန်လည်ထွက်ခွာရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာခက်အောင်၊ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းတင်၊ ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် ဦးတူးကျော်၊ ပြည်နယ်စာရင်းစစ်ချုပ်၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တိုင်းရင်းသားရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့ဝင်များ၊ ကချင်တိုင်းရင်းသား လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၊ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက မြစ်ကြီးနားလေဆိပ်၌ ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ကြသည်။



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ဧည့်ဝန်ဆောင်မှုဆိုင်ရာ သင်တန်းကျောင်းအတွင်း ဘာသာရပ်များအလိုက် စာတွေ့လက်တွေ့သင်ကြားပို့ချနေမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

တွေ့ဆုံ
 ထို့နောက် အမျိုးသားခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူသည် ခရီးသွားလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဗဟိုဌာန တာဝန်ရှိသူများနှင့် ရန်ကုန်မြို့ စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

၂၀၁၉ MFF ယူ-၁၄ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ စတင်ကျင်းပ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၆
 MFF 100 Plus Cup Boy's ယူ-၁၄ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် လူငယ်ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီက သုဝဏ္ဏမြက်ခင်းတူကွင်း၌ ကျင်းပသည်။

ပူးပေါင်းကျင်းပ
 ယခုပြိုင်ပွဲကို မျိုးဆက်သစ်ကစားသမားများ စဉ်ဆက်မပြတ်ပေါ်ထွက်ရေးရည်ရွယ်၍ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အခြေခံပညာဦးစီးဌာန၊ မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်နှင့် 100 Plus တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။

ကြည့်ရှုအားပေး
 ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌဦးဇော်ဇော်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး 100 Plus မှ Country Manager ဖြစ်သည့် Mr. Freddy Oh က နှုတ်ခွန်းဆက်ပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဇော်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများအား လိုက်လံနှုတ်ဆက်ပြီး ပထမနေ့နံနက်ပိုင်းပွဲစဉ်များကို ကြည့်ရှုအားပေးသည်။ စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၁ သို့ ○



၂၀၁၇ ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာအမျိုးသမီးအသင်းနှင့် ဖိလစ်ပိုင်အမျိုးသမီးအသင်းတို့ တွေ့ဆုံခဲ့စဉ်။

ဆီးဂိမ်းအမျိုးသမီးဘောလုံးပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာနှင့် အိမ်ရှင်ဖိလစ်ပိုင် အဖွင့်ပွဲ ကစားရမည်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၆
 ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပမည့် ၂၀၁၉ ဆီးဂိမ်းအမျိုးသမီးဘောလုံးပြိုင်ပွဲ အုပ်စုပွဲစဉ်များ ထွက်ပေါ်လာပြီဖြစ်ပြီး မြန်မာအသင်းသည် အိမ်ရှင်ဖိလစ်ပိုင်အသင်းနှင့် စတင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။

အုပ်စုပွဲစဉ်များကို နိုဝင်ဘာ ၂၆ ရက်၊ ၂၉ ရက်နှင့် ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်၊ ဆီမီးဖိုင်နယ်ကို ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်၊ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် တတိယလုပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်တို့တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ အမျိုးသမီးဘောလုံးပြိုင်ပွဲတွင် အသင်းခြောက်သင်းသာ စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၄ သို့ ❖

ကြေးမုံ ယနေ့ဖတ်စရာ

အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ နန်ဂါဟာပြည်နယ်တွင် အိုင်အက်စ်အဖွဲ့ဝင် ၂၄၁ ဦး လက်နက်ချ
 စာမျက်နှာ » ၁၂

ဟန်ချက်ညီညာ နိုင်ငံရေးချိန်ခွင်လျှာ
 စာမျက်နှာ » ၁၃

မျိုးဆက်သစ်ရင်ပြင် အချုပ်ပို လေးမျက်နှာပါရှိ

ယနေ့ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာတွင် မျိုးဆက်သစ်ရင်ပြင် အထူးကဏ္ဍ အချုပ်ပို လေးမျက်နှာပါရှိပါသည်။

မိသားစုတိုင်း အတွက်
Puritan's Pride
 healthy choices for healthy living
 “ကျန်းမာသော လူမှုဘဝပန်းတိုင်ဆီသို့”
 Made in USA
 အရည်အသွေးမြင့်မားသော ဝိတာမင်နှင့်ဖြည့်စွက်စာများ

(၁၉)ကြိမ်မြောက် အာစရိယပူဇော်ပွဲ ဖိတ်ကြားလွှာ

ရန်ကုန်ပညာရေးတက္ကသိုလ်လေ့ကျင့်ရေးကျောင်း (T.T.C)တွင် (၁၉၇၄-၁၉၈၃)ခုနှစ် တပည့်များမှ ပူဇော်ကန်တော့မည်ဖြစ်ပါသဖြင့် အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ကြွရောက်ပါရန် လေးစားစွာဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

- နေ့ရက် - (၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၁၀ ရက်) ၂၁-၁၁-၂၀၁၉ ရက် (ကြာသပတေးနေ့)(အမျိုးသားနေ့)
အချိန် - နံနက် ၈ နာရီ
နေရာ - ရန်ကုန်ပညာရေးတက္ကသိုလ်လေ့ကျင့်ရေးကျောင်း (ပညာဗိမာန်ခန်းမ)ပြည်လမ်း။

မြစ်ကြီးနားကောလိပ် ၁၉၇၄-၇၅-၇၆ ပညာသင်နှစ်

ကျောင်းသား/သူဟောင်းများ၏ တတိယအကြိမ်

အာစရိယ ပူဇော်ပွဲကျင်းပရေး

မြစ်ကြီးနားကောလိပ်တွင် ၁၉၇၄-၇၅-၇၆ ပညာသင်ယူခဲ့ကြသော ကျောင်းသား/သူဟောင်းများ၏ တတိယအကြိမ်မြောက် အာစရိယပူဇော်ပွဲကို ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၉၊ ၃၀ ရက်များတွင် မန္တလေးမြို့၊ HOTEL QUEEN ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါ၍ ကျောင်းသား/သူဟောင်းများအားလုံး တက်ရောက်နိုင်ကြပါရန် နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

အာစရိယပူဇော်ပွဲဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ

- ဘဏ်စာရင်းအမှတ် 12530206300084201 KBZ ဘဏ်ခွဲ MDY 15
၁။ ဦးခင်မောင်ဝင်း(သင်္ချာ)မန္တလေး-ဖုန်း-၀၉-၉၇၅၂၃၈၂၅၅
၂။ ဦးထွန်းဝင်းအောင်(ရုက္ခဗေဒ)မန္တလေး-ဖုန်း-၀၉-၂၁၅၅၈၉၅
၃။ ဦးခင်မောင်တင်(သမိုင်း)မန္တလေး-ဖုန်း-၀၉-၂၀၃၃၄၆၂
၄။ ဦးချိုတူး(သတ္တဗေဒ)မန္တလေး-ဖုန်း-၀၉-၉၁၀၀၉၀၂၆
၅။ ဒေါ်ခင်ဆွေမြင့်(ရုက္ခဗေဒ)ပြင်ဦးလွင်-ဖုန်း-၀၉-၂၀၀၉၄၉၄
၆။ ဦးတက်ဝင်း(ရူပဗေဒ)မုံရွာ-ဖုန်း-၀၉-၂၁၃၂၅၁၇
၇။ ဦးသာဌေး(ရုက္ခဗေဒ)မိုးညှင်း-ဖုန်း-၀၉-၂၅၆၃၅၁၃၄၄
၈။ ဦးတင်မောင်ချို(သင်္ချာ)ရန်ကုန်-ဖုန်း-၀၉-၅၀၁၈၃၅၆
၉။ ဦးမျိုးမြင့်(သင်္ချာ)ရန်ကုန်-ဖုန်း-၀၉-၉၆၅၀၄၉၀၁၁

ACE WATER TANK WITH HI-TECH. anti-bacteria မဖြုတ်မိပုံ anti-bacteria BACTECIDE မြှုပ်နှံပြီးနောက် HORIZONTAL TYPE (အလွှားလိုက်) 70, 110, 170, 220, 250 GAL. VERTICAL TYPE (ခေါင်လိုက်) 70, 110, 170, 220, 250, 400, 500, 600, 800, 1000, 1500, 2000 GAL. Ph: 01-3684743, 09-450048469, 09-443094221

မြို့ရွာ တစ် ခွင် သာ စေ ချင် မီး တွင် မ ပေါ့ နှင့်

မြန်အောင်မြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်) မြန်အောင်မြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)၏ မကြာမီ ပြုလုပ်မည့် နှစ်ပတ်လည် အစည်းအဝေးတွင် အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ကို ပြန်လည်ရွေးချယ်ဖွဲ့စည်းရန်ရှိပါသဖြင့် အမှုဆောင်ကော်မတီဝင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် ဆန္ဒရှိသော အသင်းဝင်များသည် ၂၈-၁၁-၂၀၁၉ ရက် နောက်ဆုံးထား၍ အောက်ပါအမှုဆောင်များထံ စာရင်းပေးပို့ပါရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

တက်နေဝန်း အိမ်ခြေပေါင်း/အိမ်ရွေ့လှုပ်နေ (10/14) Box ကားယူပြီး လုပ်သားအခြားအစား ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။ 09-442076599 09-400448695 09-33100721

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ စမ်းချောင်းမြောက်ရပ်ကွက်၊ အရှေ့ကုန်းလမ်း၊ တိုက်အမှတ်-၄၅၅၅ (A) အကျယ် (၁၅ ပေ x ၅၅ ပေ) ရှိ အခန်းအား တရားဝင်လက်ရှိပိုင်ဆိုင်ဆောင်ရွက်သူ ဒေါ်စောမြင့် (၆/၀၀၀၀)နှင့် (၆/၀၀၀၀)တို့နှင့် ဒေါ်တင်တင်ချို (၆/၀၀၀၀)တို့ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့ကယ်ယူရန် စရန်ငွေပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ အနော်မာအနောက်(၁၀)လမ်း၊ အမှတ်-၄၀၇တွင် နေထိုင်သူ ဒေါ်လေးလေးနွယ် Facebook account name: Moe Zet Cho ၏လွှဲအပ်ပေးရန်အတွက် အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လင်မယားကွဲရှားပြီးကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ အနော်မာအနောက်(၄)လမ်း၊ အမှတ်(၁၇၈)တွင် နေထိုင်သူ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ မနောဇင်ထွန်း(ခ) ကရီမာတီ (၁၂/သကာတ(နိုင်)၁၆၂၉၇၇)နှင့် ကိုထွန်းအောင်ကြည်(ခ) မာမုဒိဟာမစ် (TKA-၁၁၂၀၀၆) အမှတ်(၂၆၀) အနော်မာအရှေ့(၆)လမ်း၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ သာကေတမြို့နယ်နေသူတို့သည် ၂၀၀၄ခုနှစ်တွင် အစ္စလာမ့်တရားတော်အရ ထိမ်းမြားလက်ထပ်ပေါင်းသင်းခဲ့ပြီး သား (၂)ဦးထွန်းကားခဲ့ပါသည်။

ဂျပန်လူငယ်တစ်ယောက်အကြောင်း အသိပေးကြေညာခြင်း ဒေါက်တာချစ်စံ (ချစ်စံဝင်း) မြန်မာလူငယ်ထုအား ဈေးကွက်စီးပွားရေးနှင့် အစောဆုံးမိတ်ဆက်ပေးခဲ့သောစာအုပ်

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းအများသိစေရန် အသိပေးကြေညာခြင်း ရန်ကုန်မြို့၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ အမှတ်(၁၁၁)၊ ဝိသေသလမ်း၊ ဝိသေသစက်မြေရပ်ကွက် (၄)လွှာ၊ မြေပေါင်း ၁၀၀၀၀၀ ဧက (၁၇၅၀၀)ပေ တိုက်ခန်းကို တိုက်ခန်းပိုင်ဆိုင် ဒေါ်ခင်စိန်စု (၆/သရ(နိုင်)၁၆၂၉၇၇)ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်အေးစန်းမြင့် (၆/သရ(နိုင်) ၀၂၂၀၇၇) က အခြားအပိုင် တိုက်ခန်း ကိုယ်ယူရန် (၁၀-၁၁-၂၀၁၉)ရက်တွင် နှစ်ဦးသဘောတူ စာချုပ်ချုပ်ဆိုပြီး စရန်ငွေ တစ်စိတ်တစ်ဒေသပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ တရားမအထွေထွေမှုအမှတ်-၁၄၇ မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများဥပဒေပုဒ်မ-၄၃၁(စ)အရ ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုပါရန် လျှောက်ထားသည့်အမှု ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ အင်းစိန်လမ်းမကြီး၊ (၃)ရပ်ကွက်၊ တိုက်အမှတ် (၁)၊ အခန်း(၁)၊ (၄)ရုံ၊ ဂျေအေဘီကုမ္ပဏီလီမိတက်၏ ဦးစိုင်းရွှေလှ ဒါရိုက်တာဖြစ်သူသည် မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများဥပဒေအရ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၏ Online မှတ်ပုံတင်စနစ်သစ်တွင် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ပြန်လည်မှတ်ပုံတင်လျှောက်ထားရန်ဖြစ်သော်လည်း ပျက်ကွက်ခဲ့၍ မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများဥပဒေပုဒ်မ-၄၃၁(စ)အရ ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုပါရန် လျှောက်ထားချက်ရှိသဖြင့် အဆိုပါအမှုတွင် ၎င်းတို့အပြင် (လာရောက်လျှောက်ထားဆိုရန် သင့်လျော်မည့်ဟု အထင်ရှိလျှင်) ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၉ ရက်၊ (၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လဆန်း ၃ ရက်) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် မိမိတို့ကိုယ်တိုင် သော်လည်းကောင်း၊ မိမိတို့က နေရာတကျအမိန့်ပေးထားသူ ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးအားဖြင့်သော်လည်းကောင်း လာရောက်ရင်ဆိုင်နိုင်ရန်နှင့် မှခင်းမှတ်တမ်းကြည့်ရှုရန် ယခုမိန့်ကြားဆောင်ဆိုလိုက်သည်။

အမှတ်တံဆိပ် အသိပေးကြေညာချက် ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ နဝဒေးလမ်း၊ အမှတ်-(၁၇၈)တွင် တည်ရှိသော ဒေါ်မြင့်မြင့်မြင့်(၁၇/နဆန (ဧည့်)၀၀၀၄၀၇)၏ လွှဲအပ်ပေးရန်အတွက် အရ အောက်ပါအတိုင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

